
دستگاه مزایده گزار: شهردارى مبارکه
شهرداري مبارکه در نظر دارد پلاك با کاربرى طبق طرح مصوب با مشخصات زیر را از طریق مزایده عمومی به فروش رساند . متقاضیان می توانند پس از نشر آگهی 

جهت شرکت در مزایده به سامانه تدارکات الکترونیکى دولت «ستاد» مراجعه و نسبت به دریافت اسناد و بارگذارى قیمت پیشنهادى اقدام نمایند .

شرایط شرکت در مزایده :
1-مبلغ و نوع تضمین شرکت در مزایده : ارائه ضمانتنامه بانکی یا واریز نقدي بابت سپرده شرکت در مزایده بحساب سیباى 0105193396003 بنام شهردارى 

مبارکه 
2-شرکت کنندگان بایستى رعایت قانون منع مداخله کارکنان دولت در معاملات را نمایند.

3-مهلت دریافت اسناد : متقاضیان مى توانند از تاریخ درج آگهى در روزنامه تا پایان وقت ادارى مورخ 1404/01/27 جهت دریافت اسناد مزایده به سامانه تدارکات 
الکترونیک دولت مراجعه نمایند. 

4-آخرین مهلت تسلیم پیشنهادها: شــرکت کنندگان بایستی پیشنهادات خود را حداکثر تا ساعت ادارى روز سه شــنبه مورخ 1404/02/09 در سامانه ستاد 
بارگذارى نمایند .

5-زمان بازگشایى پیشنهادات : ساعت 11:00 روز چهار شنبه مورخ 1404/02/10 با حضور اعضاى کمیسیون عالی معاملات در محل ساختمان شهرداري خواهد بود .
6-شهردارى در رد یا قبول پیشنهادات ارسالى مختار مى باشد .

7-سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد و مدارك مزایده درج گردیده است.

آگهى مزایده عمومى

شناسه آگهى: 1904775 مصطفى رحیمى-شهردار  مبارکه       

شماره پلاك  کاربريردیف
تفکیکى

متراژ 

مترمربع
سپرده شرکت در قیمت کل ریال

موقعیتمزایده - ریال

1

طبق طرح 
مصوب

1200/0319/002/850/000950/142/500
مبارکه-خیابان گاز

22200/3719/035/150/000951/757/500

مبارکه- محله نهچیر-مجتمع 310000150/000/000/0007/500/000/000
صنعتى خیام

« آگهى مزایده »
 شهردارى زرین شــهر به اســتناد مجوز شــماره 288 مورخ 1403/10/10 شــوراى اسلامى شهر

 در نظر دارد:
 ساختمان رستوران سنتى واقع در پارك جوان  به صورت اجاره براي مدت دو سال از طریق مزایده عمـــومى و با 
بهره گیرى از سامانه تدارکات الکترونیکى دولت (ستاد) به شــماره مزایده 5004093283000001 اقدام نماید، لذا از 
متقاضیان دعوت بعمل مى آید جهت دریافت اسناد مزایده و کسب اطلاعات بیشتـر از تاریخ انتشار تا ساعت 12 مورخ 

1404/1/30 به سامانه مذکور به آدرس www.setadiran.ir مراجعه نمایند. 
حسین اسماعیلى احمدى- شهردار زرین شهر

آگهى فراخوان شرکت فولاد مبارکه اصفهان

کدآگهى:  01-1404 روابط عمومی شرکت فولادمبارکه اصفهان 

مهلت ارسال مداركموضوعشمارهنوع آگهىردیف

48607746مناقصه عمومى1
48607747

خرید تجهیزات، ماشین آلات و متعلقا ت پلنت بریکت سازى از ریز دانه دولومیت 
  SAHUT یا KOPPERN 1404/02/03کلسینه برند

انجام عملیات تامین، تهیه، نصب، اجرا و راه اندازى ثبت شماره کلاف، وزن، تیم و لوگوى 48607015مناقصه عمومى2
1404/01/31فولاد به صورت لیزرى با اتصال به لول 2

طراحى و مهندسى ، تدارك تجهیزات ، نصب و راه اندازى و آموزش  اتوماسیون سطح دوفراخوان شناسایى تامین کننده3
1404/02/31  ( Level 2 Automation )در خطوط تولیدى شرکت فولاد مبارکه

*جهت دریافت اسناد و کسب اطلاعات بیشتر در خصوص  فراخوان هاى عمومى، ارزیابى کیفى، مناقصات و مزایدات به وبسایت شرکت به نشانى   www.msc.ir، منوى 
خرید و تامین کنندگان، مناقصات مراجعه و طبق راهنماي موجود، نسبت به انتخاب مناقصه مورد نظر از طریق سیستم ارتباط با تأمین کنندگان (SRM) ا قدام نمائید. 

*اطلاعات سایر فراخوان ها از طریق سایت شرکت، قسمت اطلاعیه ها و کانال فراخوان هاى شرکت در شبکه هاى اجتماعى به نشانى Ads_msc@ قابل دسترس مى باشد. 
روابط عمومى شرکت فولاد مبارکه اصفهان : 03152733690 – 09010042627                                               

                                                                                                                                                                                                         

 agahinaslefarda.ir
تلفن دفتر مرکز تهران: 88016649 - 88356308-  021          

فاکس: 88353297- 021
روابط عمومى: 021-88356281   

 امور شهرستان ها:031-32274792  
موبایل:09301638346

تلفن سفارش آگهى
قابل توجه شهروندان گرامى آیا مى دانید با مفقود شدن مدارك شناسایى خود ممکن است شما به عنوان مجرم شناخته شوید؟
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منبع: اخبار اصفهان
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استاندار اصفهان از رسیدن آب دریای عمان به زاینده روز خبر داد:

پایان بهار، پایان تشنگی اصفهان

ادامه روند منفي در بازار سرمايه و كاهش 
شاخص هاي بورس، نگراني هاي جدي درباره 
تاثير مذاكرات بين المللي بر اقتصاد ايران را افزايش 
داده است. به نظر مي رسد ابهامات پيرامون اين 
مذاكرات و عدم شفافيت در اطلاع رساني به مردم، 
يكي از عوامل اصلي بي ثباتي در بازار سرمايه 
است. روز گذشته خبري مبني بر توافق پشت 
سردرهاي بسته مطرح شد، اما اين خبر مجدد 
به گونه اي ديگر بيان شد كه در مجموع مي توان 

گفت هنوز شرايط مذاكرات مشخص نيست.
سوالات اساسي درباره نحوه حل ناترازي هاي 
اقتصادي و برنامه هاي وزارت اقتصاد در اين زمينه 

مطرح است. همچنين پرسش هايي درباره علني  
نشدن جزييات مذاكرات وجود دارد؛ اين در حالي 
است كه بازار سرمايه ذاتا نيازمند شفافيت است و 
عدم پاسخگويي مي تواند به بي اعتمادي بيشتر 

دامن بزند.
به نظر مي رسد واكنش منفي بازار سرمايه، ناشي از 
كاهش اعتماد عمومي به مسوولان است. انتقادها 
حاكي از آن است كه برخي تصميم گيران نه تنها 
مسووليت پذير نيستند، بلكه حتي در قبال نوسانات 
شديد نرخ ارز نيز پاسخگو عمل نمي كنند. اين در 
حالي است كه نزديك شدن نرخ دلار آزاد به نرخ 
نيما در گذشته منجر به استيضاح مسوولان شد، 

اما امروز شاهد افزايش بي سابقه نرخ ارز بدون هيچ 
واكنش رسمي هستيم. از سوي ديگر، هشدارها 
درباره ناترازي آب، برق و گاز در تابستان امسال، 
نگراني ها را درباره تعطيلي اجباري صنايع افزايش 
داده است. اين موضوع مي تواند ضربه اي جدي 
به توليدكنندگان و كارآفريناني وارد كند كه با 
وجود تمام مشكلات، در تلاش براي حفظ چرخه 
توليد هستند. بازگشت بازار بورس به مدار مثبت، 
مستلزم جلب اعتماد مجدد سهامداران و مردم به 

تصميم گيري هاي اقتصادي مسوولان است.

ادامه در صفحه 2...
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اولین روزنامه اقتصادیِ دو زبانه استان اصفهان
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در شـــهر

Isfahan News
 در سال ۱۴۰۳ صادرات از طریق گمرکات استان اصفهان؛ به میزان یک میلیون 
و   ۸۰۷ هزار تن و به ارزش یک میلیارد و ۲۳۴ میلیون دلار بوده است. رسول 
کوهستانی پزوه مدیرکل گمرکات استان اصفهان بیان داشت:  در این مدت 
صادرات گمرکات استان اصفهان در مقایسه با مدت مشابه سال قبل؛ از لحاظ 
وزنی ۲۰ درصد و حیث ارزش ۱۴ درصد کاهش داشته است و خاطر نشان کرد: 
مهمترین دلیل کاهش صادرات گمرکات استان کاهش ۶۰ درصدی صادرات ، 
چدن، آهن و فولاد بوده است.  مدیرکل گمرکات استان اصفهان اقلام صادراتی 

گمرکات استان اصفهان را  ۷۴۹ نوع کالا برشمرد و اظهار داشت: طی این 
مدت عمده ترین محصولات صادراتی از گمرکات استان اصفهان محصولات 
پتروشیمی  ۳۴۸ میلیون دلار و با ۲۸ درصد رشد، چدن، آهن و فولاد ۲۳۷ میلیون 
دلار با ۶۰ درصد کاهش، محصولات لبنی با ۱۵۵ میلیون دلار و با ۶۴ درصد 
رشد، فرش ماشینی  ۱۰۸ میلیون دلار و ۸ درصد رشد و مس و مصنوعات آن با ۹۰ 
میلیون دلار و ۲۷ درصد رشد بوده است.  وی در خصوص کشورهای عمده مقصد 
صادراتی اظهار داشت: پاکستان با ۳۴۲میلیون دلار و ۴ درصد رشد، عراق با  ۲۴۸ 

میلیون دلار و ۴۷ درصد کاهش، افغانستان با  ۱۵۲ میلیون دلار با ۱۶ درصد رشد، 
امارات متحده عربی با ۱۱۸ میلیون دلار و ۶ درصد رشد و ترکیه با ۹۹ میلیون دلار 
و ۱۴ درصد کاهش مهمترین مقاصد صادراتی کالاهای استان اصفهان بوده اند.

مدیرکل گمرکات استان اصفهان در خصوص واردات در ۱۱ ماهه امسال از 
گمرکات استان اصفهان بیان داشت: ۱۷۵ هزار تن کالا به ارزش ۷۸۹ میلیون 
دلار از طریق گمرکات استان اصفهان وارد گردیده که نسبت به مدت مشابه سال 

قبل از نظر وزن ۳ درصد و ارزش ۵ درصد رشد داشته است.

محصولات 
پتروشیمی  در 
صدر صادرات

حمید یاری روز سه شنبه در گفت وگو با ایرنا اظهار کرد: پیکارهای کشتی 
آزاد جام تختی قرار است ۱۷ تا ۱۹ اردیبهشت ماه در شهر اصفهان برگزار 
شود. با توجه به چرخه انتخابی تیم ملی تکلیف سه ملی پوش در رقابت 

جهانی ۲۰۲۵ کرواسی مشخص شده است.
وی ادامه داد: با توجه به عملکرد آزادکاران در قهرمانی آسیا در حال 
حاضر حضور احمد محمدنژاد جوان، رحمان عموزادخلیلی و امیرحسین 
فیروزپور در اوزان ۶۱، ۶۵ و ۹۲ کیلوگرم در جهانی ۲۰۲۵ کرواسی 
قطعی شده است. البته در صورت غیبت بی دلیل آزادکاران، با نظر کمیته 
انضباطی از مسابقات آتی از جمله لیگ و رقابت های امیدهای جهان 

محروم خواهند شد.
رئیس سازمان لیگ فدراسیون کشتی این راهم گفت: در حال حاضر 
منتظر تصمیم نهایی حسن رنگرز برای برگزاری مسابقات جام تختی 
کشتی فرنگی خواهیم بود که پس از آن نیز زمان و مکان این رویداد 

مشخص خواهد شد.
یاری خاطر نشان کرد: با توجه به تقویم فشرده فدراسیون کشتی، مرحله 
دوم انتخابی تیم کشتی آزاد نوجوانان )جام عبدالله موحد( روزهای ۲۰ و 
۲۲ فروردین ماه در بابلسر، انتخابی کشتی فرنگی جام تختی بزرگسالان 
۲۸ و ۲۹ فرودین ماه و مسابقات بین المللی کشتی فرنگی جوانان )جام 

شاهد( اواخر فروردین ماه در اندیمشک برگزار خواهد شد.

به گزارش ایرنا، تیم فوتبال سپاهان اصفهان در حال حاضر با ۵۰ امتیاز در 
رتبه دوم جدول رقابت های لیگ برتر فوتبال قرار دارد و جدی ترین رقیب 
تراکتور برای کسب عنوان قهرمانی محسوب می شود. این تیم تا اینجای 
لیگ توانسته ۱۳ مرتبه با برتری زمین بازی را ترک کند و ۱۱ دیدار را نیز 
با تقسیم امتیاز با رقبا به پایان رسانده است. طلایی پوشان تنها تیمی در 
این فصل بوده اند که تنها یک شکست را در کارنامه خود ثبت کرده اند. از 
آخرین باخت این تیم ۱۹ هفته می گذرد. آخرین باخت شاگردان پاتریس 
کارترون به هفته ششم برمی گردد جایی که این تیم در ورزشگاه نقش 
جهان مقابل تراکتور ۱۰ نفره با تک گل امیرحسین حسین زاده مغلوب 
شد. سپاهان در چارچوب هفته بیست وششم رقابت های لیگ برتر جام 
خلیج فارس جمعه )۲۲ فروردین( از ساعت ۱۷:۴۵ در ورزشگاه نقش 

جهان مقابل مس رفسنجان قرار خواهد گرفت.

رئیس سازمان لیگ فدراسیون کشتی از برگزاری 
پیکارهای جام تختی و مرحله نهایی انتخابی تیم ملی 

کشتی آزاد اردیبهشت امسال در اصفهان خبر داد.

تیم فوتبال سپاهان اصفهان در این فصل از لیگ برتر 
فوتبال، رکورد جالب توجهی از خود در فوتبال ایران 

ثبت کند.

اصفهان میزبان کشتی آزاد جام تختی شد

سپاهان غریبه با باخت؛
رکورد شکست ناپذیری 
طلایی پوشان در لیگ برتر

آزاده سلیمان نژاد
رئیس قرارگاه رفع ناترازی انرژی دو 
روز پیش اعلام کرد: وزیر نیرو برای 
پاسخگویی درباره خاموشی های اخیر 

به کمیسیون دعوت شد. 
 به گزارش اخبار اصفهان رمضان علی 
سنگدوینی در گفت وگو با برخی خبر 
گزاری ها گفت: موضوع ناترازی انرژی 
مختص یک یا دو استان نیست و این 
مسئله گریبان گیر همه کشور است؛ در 
عین حال وزارت نیرو قول داده بود تا 
با انجام برخی اقدامات مانند تعمیرات 
و اورهال برخی از نیروگاه ها و افزایش 
تعداد نیروگاه های خورشیدی و غیره تا 

قبل از تابستان امسال این مشکلات را 
کاهش دهد. رئیس قرارگاه رفع ناترازی 
و نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس 
شورای اسلامی خاطرنشان کرد: با 
توجه به خاموشی های اخیر، وزیر نیرو 
روز دوشنبه هفته آینده در کمیسیون 
انرژی مجلس حضور پیدا خواهد کرد 
و درباره پروژه هایی که قول داده بود و 
همچنین اقداماتی که در راستای برنامه 
هفتم توسعه برای کاهش ناترازی 
انرژی باید از سوی دولت انجام شود، 
پاسخ خواهد داد. وی گفت: اولین جلسه 
قرارگاه رفع ناترازی نیز در هفته آینده 
برگزار خواهد شد و برخی اقدامات مرتبط 

با وزارتخانه های نفت و نیرو و همچنین 
سازمان انرژی اتمی که در خصوص 
کاهش و رفع ناترازی انرژی بوده در 
دست بررسی و پیگیری قرار خواهد 
گرفت. سنگدوینی اضافه کرد: برخی 
پروژه ها مانند آنچه که در قالب تولید برق 
از نیروگاه های هسته ای مطرح زمان بر 
خواهد بود اما لازم است که در دیگر 
بخش ها مانند استفاده از انرژی های 
نیروگاه های  مانند  تجدیدپذیر 
خورشیدی اقدامات جدی تری انجام 
شود. وی یکی از بسترهای تحقق شعار 
سال را سرمایه گذاری در بخش انرژی 
برشمرد و گفت: زیرساخت های لازم 

باید برای سرمایه گذاری این بخش 
باید از سوی دولت فراهم شود و دولت 
و مجلس نیز نظارت دقیقی بر روند 
فعالیت ها داشته باشند. با توجه به 

وضعیتی که در بخش انرژی وجود دارد 
اگر روند فعلی مصرف و تولید ادامه یابد، 
کشور با بحران های جدی تری در این 

زمینه مواجه خواهد شد.

دعوت از وزیر برای حضور در مجلس؛

وزیر نیرو  پاسخگوی خاموشی ها باشد

...ادامه از صفحه 1

مدیرکل گمرکات استان 
اصفهان خبر داد:

 با این حال به نظر مي رسد احیاي این اعتماد 
از دست رفته، زمانبر و نیازمند اقدامات عاجل 
و شفاف از سوي نهادهاي تصمیم گیر است. 
با این حال، یکي از نکات امیدوارکننده از دید 
این تحلیلگر، عقب ماندگي محسوس بازار 
سرمایه نسبت به کاهش ارزش پول ملي 
است. در صورت فروکش کردن ریسک هاي 
غیراقتصادي و بهبود فضاي گفت وگو مي توان 
امیدوار بود که ادامه روند منفي در بازار سرمایه 
و کاهش شاخص هاي بورس، نگراني هاي 
جدي درباره تاثیر مذاکرات بین المللي بر 
اقتصاد ایران را افزایش داده است. به نظر 
مي رسد ابهامات پیرامون این مذاکرات و 
عدم شفافیت در اطلاع رساني به مردم، یکي 
از عوامل اصلي بي ثباتي در بازار سرمایه 
است. روز گذشته خبري مبني بر توافق 
پشت سردرهاي بسته مطرح شد، اما این 
خبر مجدد به گونه اي دیگر بیان شد که در 
مجموع مي توان گفت هنوز شرایط مذاکرات 

مشخص نیست.
سوالات اساسي درباره نحوه حل ناترازي هاي 
اقتصادي و برنامه هاي وزارت اقتصاد در این 
زمینه مطرح است. همچنین پرسش هایي 
درباره علني  نشدن جزییات مذاکرات وجود 
دارد؛ این در حالي است که بازار سرمایه ذاتا 
نیازمند شفافیت است و عدم پاسخگویي 

مي تواند به بي اعتمادي بیشتر دامن بزند.
به نظر مي رسد واکنش منفي بازار سرمایه، 
ناشي از کاهش اعتماد عمومي به مسوولان 
است. انتقادها حاکي از آن است که برخي 
تصمیم گیران نه تنها مسوولیت پذیر نیستند، 
بلکه حتي در قبال نوسانات شدید نرخ ارز 
نیز پاسخگو عمل نمي کنند. این در حالي 
است که نزدیک شدن نرخ دلار آزاد به نرخ 
نیما در گذشته منجر به استیضاح مسوولان 
شد، اما امروز شاهد افزایش بي سابقه نرخ 
ارز بدون هیچ واکنش رسمي هستیم. از 
سوي دیگر، هشدارها درباره ناترازي آب، 
برق و گاز در تابستان امسال، نگراني ها را 
درباره تعطیلي اجباري صنایع افزایش داده 
است. این موضوع مي تواند ضربه اي جدي 
به تولیدکنندگان و کارآفریناني وارد کند که 
با وجود تمام مشکلات، در تلاش براي حفظ 
چرخه تولید هستند. بازگشت بازار بورس 
به مدار مثبت، مستلزم جلب اعتماد مجدد 
سهامداران و مردم به تصمیم گیري هاي 
اقتصادي مسوولان است. با این حال به نظر 
مي رسد احیاي این اعتماد از دست رفته، زمانبر 
و نیازمند اقدامات عاجل و شفاف از سوي 
نهادهاي تصمیم گیر است. با این حال، یکي 
از نکات امیدوارکننده از دید این تحلیلگر، 
عقب ماندگي محسوس بازار سرمایه نسبت 
به کاهش ارزش پول ملي است. در صورت 
فروکش کردن ریسک هاي غیراقتصادي 
و بهبود فضاي گفت وگو مي توان امیدوار 
بود که این عامل، جرقه اي براي بازگشت 
تدریجي تقاضا در بازار ایجاد کند.بورس در 
آغاز هفته جدید، نه نشانه اي از رونق فوري 
داشت و نه توان شکل دهي به روند نزولي 
عمیق تر را. بنابراین در شرایط فعلي به نظر 
مي رسد تصمیم هاي اقتصادي کشور نه 
بر پایه کارشناسي، بلکه تحت تاثیر عوامل 
غیرتخصصي گرفته مي شود که این امر 
مي تواند پیامدهاي بلندمدتي براي اقتصاد 

ایران داشته باشد.

سرمقاله

گزارش

معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی اداره 
کل حفاظت محیط زیست استان اصفهان گفت: 
تالاب بین المللی گاوخونی در رهاسازی های موقت 
آب زاینده رود برای کشاورزی، حقابه ای نداشته و 

همچنان با شرایط بحرانی روبه روست.
حسین اکبری روز سه شنبه در گفت و گو با ایرنا 
افزود: در رهاسازی آبی که اخیرا برای کشاورزی 
شرق اصفهان انجام شد به دلیل محدودیت های 
شدید ذخایر سد زاینده رود و خشکسالی، حقابه ای 

برای محیط زیست لحاظ نشده است.
وی اضافه کرد: هم اکنون سطح تالاب گاوخونی 
صد درصد خشک و تنها بخش ورودی رودخانه 
زاینده رود به تالاب در حد لکه های محدود با 
مقدار بسیار ناچیزی از پساب و زهاب  کشاورزی 

مرطوب است.
معاون محیط زیست طبیعی اداره کل حفاظت 

محیط زیست استان اصفهان تاکید کرد: با توجه به 
اینکه بارش های موثر بهاری نیز در شرق اصفهان 
اتفاق نیفتاده و روان آب و سیلاب های سطحی که 
به گاوخونی برسد وجود نداشته، وضعیت کلی تالاب 

کاملا خشک و بحرانی است.
اکبری گفت: پیگیری های لازم برای تخصیص و 
تأمین حقابه های محیط زیستی متناسب در طول 
سال به صورت مکتوب و در سطوح ملی و استانی 

انجام شده است که مستندات آن وجود دارد.
وی افزود: مطالبه اداره کل محیط زیست استان 
اصفهان این است که در هر سال آبی، حقابه محیط 
زیستی در جداول منابع و مصارف زاینده رود پیش 
بینی شود تا متناسب با ذخایر سد زاینده رود و میزان 

بارش ها، آب رهاسازی بشود.
اکبری تاکید کرد: احیای زاینده رود و تالاب 
گاوخونی نیازمند یک کار چند وجهی است چراکه 

این موضوع ابعاد مختلف و پیچیده ای را در بر 
می گیرد.

وی افزود: برای رسیدگی به این موضوع به 
هم افزایی و همکاری منظم بین بخشی نیاز است 
تا بتوان گام ها را یکی پس از دیگری در جهت احیای 

رودخانه زاینده رود و تالاب گاوخونی برداشت.
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی اداره 
کل حفاظت محیط زیست استان اصفهان تصریح 
کرد: احیای زاینده رود نیازمند اولویت بخشی به 
حق آبه های زیست محیطی در وزارت نیرو و عزم 

ملی در این زمینه است.
اکبری با بیان اینکه شرایط بارشی سال زراعی جاری 
در کل حوضه آبریز زاینده رود خوب نبود و در سطح 
استان اصفهان خشکسالی شدیدی حکمفرماست، 
ادامه داد: این شرایط ذخایر سد زاینده رود را نیز به 

حداقل رسانده است.

یلدا توکلی: رافائل گروسی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی قرار است در 
آینده ای نزدیک به ایران سفر کند و در حال حاضر موافقت اصولی درباره سفر 
صورت گرفته و رایزنی ها درخصوص  جزئیات و برنامه های سفر همچنان ادامه 
دارد.البته هنوز زمان دقیق این سفر مشخص نیست. رافائل گروسی، مدیرکل 
آژانس بین المللی انرژی اتمی، از زمان تصدی این سمت در دسامبر ۲۰۱۹ چندین 
بار به ایران سفر کرده است ولی به نظر میرسد که این سفر از اهمیت ویژه ای 

برخوردار خواهد بود . 

کاهش احتمال بروز رویارویی میان ایران و آمریکا
رافائل گروسی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی نیز در خصوص سفر 
خود به ایران گفت: درباره تاریخ این سفر که قرار است هفته های آینده انجام شود 
در حال بررسی  لازم هستیم . مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی همچنین ، در 
گفتگویی که با یک شبکه تلویزیونی آرژانتینی داشت، توضیح داد که هدف اصلی 
سفر او به تهران در هفته های آینده کاهش احتمال بروز رویارویی میان ایران و 

آمریکا است.او هشدار داد که این رویارویی می تواند عواقب فاجعه بار و خطرناکی 
داشته باشد که باید از آن جلوگیری شود.

مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی بر این نکته تاکید کرد که سفر او به تهران 
به منظور کاهش تنش ها و جلوگیری از تشدید بحران انجام خواهد شد. گروسی 
گفت که ترامپ در حالی از مذاکره صحبت می کند که تهدید به حمله نظامی نیز 
مطرح کرده است. او ادامه داد: »در مذاکراتی که با عباس عراقچی داشتم، توافق 

کردیم که در هفته های پیش رو به تهران سفر کنم.

آژانس باید تهدیدات را محکوم کند
اسماعیل بقائی، سخنگوی وزارت امور خارجه نیز در خصوص این سفر عنوان 
کرد: این سفر در راستای همکاری های طبیعی ایران و آژانس انجام می شود که 
شامل همکاری برای حل و فصل چند موضوع پادمانی باقی مانده است. ما انتظار 
داریم که با توجه به استمرار تهدیدات علیه تأسیسات هسته ای صلح آمیز ایران 
توسط آمریکا و اسرائیل، آژانس وظایف خود را به درستی انجام دهد. براساس 
قطعنامه ۵۳۳ و سایر مقررات حقوق بین الملل، آژانس باید موضع گیری کرده و این 
تهدیدات را محکوم کند. این موارد در سفر گروسی مورد بحث و بررسی قرار خواهد 
گرفت. سخنگوی وزارت خارجه در مورد اخبار  مطرح شده در ارتباط با تشکیل 
یک گروه سه نفره برای مذاکره با آمریکا نیز گفت: مطالبی که در این زمینه مطرح 
می شود، شایعه است و وزارت خارجه  مسئول پیشبرد هر نوع مذاکره است ، بنابراین 
صحبت هایی که گاه و بیگاه بعضا در  رسانه های داخلی و  خارجی در این زمینه 

مطرح می شود حدس و گمان است و پایه و اساس ندارد.
گفتنی است : رافائل گروسی، مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی، از زمان 
تصدی این سمت در دسامبر ۲۰۱۹ چندین بار به ایران سفر کرده است. اولین سفر 
او در اوت ۲۰۲۰ برای بحث درباره همکاری ایران با آژانس و دسترسی بازرسان 
انجام شد.سفرهای بعدی در سپتامبر ۲۰۲۱، مارس ۲۰۲۳، می ۲۰۲۴ و نوامبر 
۲۰۲۴ با هدف مذاکره درباره برنامه هسته ای ایران و حل مسائل پادمانی صورت 
گرفت. آخرین سفر او در نوامبر ۲۰۲۴ با رئیس جمهور مسعود پزشکیان و بازدید از 

تأسیسات فردو و نطنز همراه بود.

تالاب بین المللی 
گاوخونی اصفهان 
همچنان در 
شرایط بحرانی 
 حضور گروسی در ایران است

برای روشن شدن تکلیف
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گزارش

ملودی دهانی
در بلوار ارغوانیه و محلات کردآباد و کلمان، 
بهره برداری از مخازن آب انجام شده و اجرای 
مخزن باغ غدیر رو به پایان است، همچنین 
مخزن محور مشتاق سال آینده اجرایی 
می شود. مدیر منطقه ۴ شهرداری اصفهان 
گفت: یکی از اقدامات انجام شده طی دو 
سال گذشته، ایجاد شبکه آبیاری قطره ای با 
هزینه ای بیش از ۱۰ میلیارد تومان در جنگل 
شرق برای کاهش مصرف و مصرف بهینه آب 
است. به گزارش اخبار اصفهان، محسن زمانی 
با اشاره به اقدامات مدیریت منطقه ۴ برای 
تأمین منابع آب مورد نیاز برای آبیاری فضای 
سبز اظهار کرد: یکی از راهکارها، ایجاد مخازن 
آب بود که طی دو سال گذشته چهار مخزن آب 

در این منطقه به بهره برداری رسید.
مدیر منطقه ۴ شهرداری اصفهان یکی از 

اقدامات شاخص انجام شده طی دو سال گذشته 
را ایجاد شبکه آبیاری قطره ای با هزینه ای بیش 
از ۱۰ میلیارد تومان در جنگل شرق دانست 
و گفت: این اقدام با هدف مصرف بهینه آب 
انجام شده است. چنانکه در سطح منطقه 
لوله گذاری های جدید انجام و شبکه آبیاری 
اصلاح شده است. وی اضافه کرد: از دیگر 
اقدامات انجام شده، آب رسانی به فضاهای 
سبز از طریق تانکر است که سال جاری حدود 
۱۰ تا ۱۵ میلیارد تومان برای کرایه آب و تانکر 
هزینه کرده ایم، بنابراین برای اصلاح شبکه و 
پیش بینی مخازن آب اقداماتی انجام شده است.

وی اضافه کرد: رینگ پساب در مرز مشترک 
مناطق ۴ و ۶ شهرداری و مخزن پساب در 
فیزادان قرار دارد که پیش بینی شده است در 
مواقع اضطراری بتوانیم به طور مشترک با 

منطقه ۶ از آب پساب استفاده کنیم.

یلدا توکلی
استاندار اصفهان گفت: آب دریای عمان تا پایان 
بهار امسال به اصفهان می رسد و طرح تونل 
سوم کوهرنگ با همکاری استان های اصفهان 
و چهارمحال و بختیاری در بازه زمانی ۲ ساله 
تکمیل خواهد شد و با بهره برداری از آن، این ۲ 

استان  و یزد از آن منتفع می شوند.
مهدی جمالی نژاد شامگاه دوشنبه در یک برنامه 
رادیویی از صدای مرکز اصفهان افزود: طرح 
بزرگ انتقال آب از دریای عمان به اصفهان با 
سرعت زیاد در حال انجام است و تا پایان بهار 

امسال به بهره برداری می رسد.
وی ادامه داد: طرح انتقال آب به استان از دریای 
عمان برای تأمین آب مورد نیاز بخش صنعت 
استان و بویژه صنایع بزرگ استان همچون 
فولاد مبارکه، ذوب آهن و پالایشگاه اصفهان 
است و با بهره برداری از آن می توان برداشت 

آب صنایع استان از زاینده رود را قطع کرد و به 
بخش های دیگر به خصوص بخش کشاورزی 
افزود.استاندار اصفهان یادآور شد: علت تأخیر در 
تکمیل طرح انتقال آب به استان از دریای عمان 
نبود منابع مالی بود که منابع مالی آن هم اکنون 

تأمین شده است.
جمالی نژاد افزود: طرح انتقال آب از دریای 
عمان به اصفهان در مرحله اول سالانه ۲۰۰ 
میلیون متر مکعب آب صنایع استان را تأمین 
خواهد کرد و چشم انداز آن، انتقال سالانه ۴۰۰ 

میلیون متر مکعب آب به اصفهان است.
وی با بیان این که طرح انتقال آب از سد 
ماندگان در جنوب استان اصفهان نیز برای 
تأمین آب آشامیدنی پنج میلیون نفر جمعیت 
استان در حال اجراست و تا ۲ سال آینده به بهره 
برداری می رسد، گفت: اعتبارات این طرح نیز از 

محل اعتبارات استانی تأمین شده است.

وی افزود: طرح تونل سوم کوهرنگ با همکاری 
مشترک استان های اصفهان و چهارمحال 
و بختیاری در حال اجراست و در بازه زمانی ۲ 
ساله تکمیل خواهد شد و با بهره برداری از آن، 
استان های اصفهان، چهارمحال و بختیاری و 
یزد منتفع می شوند. استاندار اصفهان با اشاره 
به افزایش خروجی سد زاینده رود از شامگاه 
۱۳ فروردین گفت: آب جاری شده در زاینده 
رود فقط برای تأمین آب نوبت دوم کشت پاییزه 
کشاورزان است و صنایع استان از آن هیچ 
سهمی ندارند. جمالی نژاد با اشاره به کاهش 
بارندگی ها در استان اصفهان افزود: در حال 
حاضر مدیریت استان هیچ برنامه ای برای 
جیره بندی آب در استان ندارد اما با حداکثر 
صرفه جویی در مصرف آب در بخش های 

مختلف می توان از بحران آب عبور کرد.
به گزارش ایرنا، شرایط کم بارشی، خشکسالی 
و انتقال آب از حوضه آبریز زاینده رود به سایر 
حوضه ها سال هاست شرایط نامناسبی را برای 
تامین آب در اصفهان پدید آورده و این چالش در 

ماه های اخیر تشدید شده است.
بنا بر اعلام سازمان هواشناسی استان اصفهان، 
با توجه به کاهش بارش کمتر از نرمال در منابع 
آبی و ذخایر نامناسب و پیش بینی بارش های 
کمتر از نرمال در فصل بهار در اصفهان، شرایط 
وقوع تنش شدید در منابع آبی این استان به ویژه 

در ماه های گرم سال وجود دارد.
کاهش بارش در تمام مناطق استان به ویژه در 
حوضه زاینده رود نسبت به سال آبی گذشته 
محسوس و کاهش بارش سال آبی جاری استان 
در مقایسه با مقادیر بلندمدت در تمام مناطق 
استان به ویژه حوضه یاد شده محسوس بوده 
و تنها میزان بارش ها در مناطق شمالی استان 

نرمال اعلام شده است.
از طرفی رودخانه زاینده رود در سال های 
اخیر بدلایل متعدد از جمله کاهش منابع آبی، 
خشکسالی، برداشت های بی رویه و مسائل 
مدیریتی، بطور زمانبندی شده و البته بیشتر 
برای آبیاری زمین های کشاورزی شرق و غرب 

اصفهان جریان می یابد.

ملودی دهانی
در سال ۱۴۰۳با کاهش ۱۵ درصدی حریق 
منازل و ۲۱ درصدی حریق اماکن تجاری و 
کاهش ۴۵ درصدی آمار حوادث مسمومیت با 
گاز منوکسید کربن مواجه بودیم. رئیس اداره 
برنامه ریزی و توسعه سازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شهرداری اصفهان از کاهش قابل 
توجه آمار برخی حوادث و حریق های مهم  در 
سال ۱۴۰۳ خبر داد و گفت: آتش نشانان در سال 
۱۴۰۳ به طور میانگین هر روز ناجی جان ۲۱ نفر 
از شهروندان گرفتار در حریق و حوادث بوده اند. 
امید باقری دستگردی  با اشاره به عملکرد سازمان 
آتش نشانی اصفهان در سال گذشته اعلام کرد: 
در این مدت بیش از ۵۵۰ هزار تماس با سامانه 
۱۲۵ دریافت که از این تعداد ۱۶ هزار و ۳۸۳ مورد 
به عملیات امداد و نجات، اطفاء حریق و خدمات 
ایمنی منجر شد. وی افزود: از تعداد یاد شده، 

پنج هزار و ۶۱۲ مورد حریق، هفت هزار و ۹۲۳ 
حادثه و ۲ هزار و ۸۴۸ خدمات ایمنی نیز به ثبت 
رسیده است. رئیس اداره برنامه ریزی و توسعه 
سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
اصفهان همچنین گفت: آتش نشانان در این مدت 
توانستند جان هفت هزار و ۴۴۹ شهروند اصفهانی 
گرفتار در حوادث مختلف را نجات دهند. باقری با 
تأکید بر اهمیت »زمان طلایی«)گلدن تایم( ۳ تا 
۵ دقیقه ای برای رسیدن به محل حادثه، از چهار 
هزار و ۷۹۵ مورد استقرار خودروها و اکیپ های 
آتش نشانی در نقاط حساس شهر اصفهان در 
سال گذشته خبر داد که نقش مؤثری در کاهش 
خسارات داشته است. وی همچنین با اشاره به 
افزایش حوادث ناشی از نقص آسانسورها در سال 
گذشته، از شهروندان خواست تا سیستم  »بلک 
اوت« )هدایت کابین به نزدیکترین طبقه در زمان 

قطع برق( را بر روی آسانسور نصب کنند.

رئیس اداره برنامه ریزی و توسعه سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری؛مدیر منطقه ۴ شهرداری اصفهان:

نجات بیش از 20 نفر در روز توسط آتش نشانانمخزن آب محور مشتاق سال آینده اجرایی می شود

استاندار اصفهان از رسیدن آب دریای عمان به زاینده روز خبر داد:

پایان بهار، پایان تشنگی اصفهان

اخبار اصفهان

گزارش
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چرا برخی از کارتریج ها 
در داخلشان بازی 

ندارند؟

ویژگی عجیب نینتندو سوییچ ۲؛ 

دلیل  نینتندو  آمریکایی  بخش  رئیس 
عرضه ی کارتریج های جدید نینتندو سوییچ 

۲ ار شرح داد.
یکی از جزئیات عجیب رویداد اخیر نینتندو 
برگزار  نینتندو سوییچ ۲  کنسول  برای  که 
که  بود  جدیدی  کارتریج های  معرفی  شد، 
نام  کلیدی  کارت  یا   Game-Key Card
کارتریج های  اینکه  جالب  نکته ی  دارند. 
جدید برخلاف کارتریج های معمول سوییچ، 
نسخه ی فیزیکی بازی را ارائه نمی دهند و 
فقط کلید دیجیتال هستند که برای دانلود 
کامل بازی ازطریق اینترنت استفاده می شوند.

ویدئویی  بازی های  صنعت  درحالی که 
روزبه روز بیشتر به سمت نسخه های دیجیتال 
حرکت می کند، معرفی کاتریج های کلیدی 
باعث سردرگمی برخی طرفداران شد. داگ 
نینتندو، دلیل  آمریکای  بوزر، رئیس بخش 
فروشگاه های  را حضور  این کارت ها  وجود 

فیزیکی در بازار اعلام کرد.
بوزر می گوید: »در اصل، کارت کلیدی بازی 
دیجیتال روی کارت فیزیکی است. این مدل 
برای ناشران ما مفید است؛ مخصوصاً وقتی 
قالب  در  و  دارد  زیادی  بسیار  حجم  بازی 
با  استاندارد جا نمی گیرد.  فیزیکی  کارتریج 
بازی  می توانند  همچنان  آن ها  روش،  این 
را به صورت فیزیکی در فروشگاه ها عرضه 

کنند.«
با وجود رشد فروش دیجیتالی، فروشگاه های 
سنتی همچنان نقش مهمی در بازار نینتندو 
برعهده دارند. بوزر اشاره کرد که نینتندو سعی 
می کند تا تفاوت بین سوییچ ۲ و نسل قبلی را 
برای مشتریان واضح تر کند. به  همین دلیل، 
خرده فروشی  فروشگاه های  با  شرکت  این 
آمریکا همکاری می کند تا بخش جداگانه ای 
شود.  ایجاد   ۲ سوییچ  نینتندو  مخصوص 
بازی های  بسته بندی  طراحی  اینکه  جالب 
سوییچ ۲ نیز در مقایسه با نسل قبلی تفاوت 
دارد و از رنگ قرمز بیشتری در آن ها استفاده 

شده است.
بااین حال، وجود کارت های کلیدی می تواند 
برای کلکسیونرها یا علاقه مندان به نگه داری 
نسخه های فیزیکی بازی ها ناامیدکننده باشد؛ 
هرچند این روش می تواند انتشار بازی های 

حجیم تر را برای نینتندو آسان تر کند.

با سیستم خنک سازی دوگانه و HyperOS؛

شیائومی از یخچال فریزر جدید و هوشمندش پرده برداری 
کرد که از قابلیت های خنک سازی دوگانه و بهداشتی بهره 

می برد.
سبد  تا  کرد  معرفی  را  خود  جدید  فریزر  یخچال  شیائومی 
محصولات لوازم خانگی خود را تکمیل کند. یخچال فریزر 
 Mijia Refrigerator Pro Dual-System جدید شیائومی
Cross Four-Door 508L نام دارد. قیمت یخچال جدید 

شیائومی ۳٬۶۹۹ یوان یا ۵۱۰ دلار اعلام شده است.
جدیدش  یخچال  زیبایی  حفظ  بر  زیادی  تأکید  شیائومی 
رنگ  به  شرکت  این  تلاش های  بارزترین  و  است  کرده 
سفید یخی و بدنه ی باریک به اندازه ی ۶۰ سانتی متر مربوط 
می شود. طبق ادعای شیائومی، در پشت این نمای مینیمال، 
فناوری های پیشرفته ای قرار دارد که هدفشان حفظ تازگی 
کردن  هوشمندتر  و  طولانی تر  مدت  برای  غذایی  مواد 

کارهای روزمره شما است.
سیستم  از  شیائومی  یخچال  جدیدترین   Pro مدل 
خنک سازی دوگانه بهره می برد. این یعنی یخچال و فریزر 
هرکدام اوپراتور و فن مخصوص به خود را دارند. شاید این 

ویژگی چندان هیجان انگیز به نظر نرسد؛ اما تفاوت بزرگی 
ایجاد می کند: اشتراک نداشتن جریان هوا یعنی ترکیب نشدن 
بوها و حفظ دمای پایدار در تمام بخش ها. برای دقت بیشتر، 
و  رصد  را  خنک کننده  محیط  مداوم  به طور  سنسور  شش 

تنظیم می کنند.
گرفته  قرار  توجه  کانون  در  به شدت  نیز  بهداشت  مسئله ی 
حذف  به  یونی  تصفیه  سیستم  یخچال،  بخش  در  است. 
کشاورزی  سموم  باقیمانده  و  ویروس ها  و  باکتری ها 
مجهز  نقره  یون  ماژول  به  نیز  فریزر  می کند.  کمک 
میکروب ها  درصد   ۹۹٫۹۹ شیائومی  ادعای  به  که  است 
وجود  نیز  رطوبت  کنترل  غشای  حتی  می برد.  بین  از  را 
کمک  سبزیجات  و  میوه ها  تازه ماندن  و  ترد  به  که   دارد 

می کند.
اگر زیاد مواد غذایی را منجمد می کنید، قابلیت »فریز عمیق 
خواهد  شما  برای  زیادی  کاربرد  احتمالًا  درجه ای«   ۳۰-
داشت. این یخچال می تواند تا ۸ کیلوگرم مواد را در تنها ۱۲ 
ساعت منجمد کند. سرعت این چنینی به حفظ مواد مغذی 
می کند.  کمک  کیفیتشان  از دست دادن  بدون  مواد  بافت  و 

همچنین، کشویی اختصاصی با سه حالت دمایی قابل تنظیم 
وجود دارد که انعطاف بیشتری برای نگه داری موادی مانند 
غذاهای  مثل  نیمه منجمد  مواد  یا  کودک  غذای  و  تنقلات 

دریایی و گوشت فراهم می کند.
 Mijia Pro یخچال  به کار رفته،  فناوری های  همه  وجود  با 
آن  اینورتر  دوگانه  سیستم  می کند.  مصرف  کمی  انرژی 
محدود  روز  در  کیلووات ساعت   ۱ تنها  به  را  برق  مصرف 
می کند و سطح صدای آن حدود ۳۵ دسی بل است که برای 

چنین دستگاهی بسیار کم صدا محسوب می شود.
 HyperOS از  و  است  هوشمند  شیائومی  جدید  یخچال 
Connect شیائومی پشتیبانی می کند. این موضوع به شما 
 Mi Home امکان می دهد تا تنظیمات را ازطریق اپلیکیشن
نیاز  درصورت  و  برنامه ریزی  را  مختلف  حالت های  کنترل، 
 Xiao دستیار صوتی  با  یخچال  این  کنید.  دریافت  هشدار 
می برد  بهره   OTA به روزرسانی های  از  و  است  سازگار   Ai
تا بدون نیاز به اقدام خاصی، ویژگی های جدید به دستگاه 
اضافه شوند. شیائومی گارانتی ۱۰ ساله را نیز برای کمپرسور 

یخچال جدیدش ارائه می دهد.

یخچال 
فریزر 

 ۲۰۲۵
شیائومی 
رونمایی 

شد
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  شروع آپدیت
S24 با سری گلکسی

متا از مدل های هوش مصنوعی 
Llama 4 رونمایی کرد  رقیب HDMI با پهنای باند

192 گیگابیتی
 هوش مصنوعی می تواند 

بر 40 درصد مشاغل جهانی تأثیر بگذارد

سامسونگ انتشار نسخه پایدار One UI 7 را آغاز کرد؛ چین استاندارد GPMI را معرفی کرد؛  هشدار سازمان ملل: 

این آپدیت در هفته های آینده در دسترس دستگاه ها و مناطق 
جغرافیایی بیشتری قرار می گیرد.

پس از ماه ها انتظار و عرضه نسخه های بتا، سامسونگ سرانجام 
انتشار نسخه پایدار One UI 7 را آغاز کرده است. این آپدیت ابتدا 
در دسترس کاربران گوشی های پرچم دار اخیر سامسونگ قرار 
 می گیرد و به تدریج برای سایر دستگاه های این شرکت نیز منتشر 

می شود.
براساس اطلاعات منتشرشده در انجمن کاربران سامسونگ، 
گلکسی  برای سری گوشی های  ابتدا   One UI پایدار  نسخه 
S24 در بازار کره جنوبی منتشر شده و سایر بازارهای مانند 
دریافت  را  آپدیت  این  به زودی  نیز  کانادا  و  متحده  ایالات 

می کنند.

دسترس  در  به زودی   One UI 7 پایدار  نسخه 
کاربران سامسونگ قرار می گیرد

 One UI البته کاربرانی که پیش ازاین نسخه بتا رابط کاربری
7 را روی دستگاه خود نصب کرده اند، زودتر می توانند نسخه 
پایدار را دریافت کنند. همچنین حجم این بسته به روزرسانی 
متناسب با اینکه شما کاربر بتا هستید یا اولین  بار است آن را 

نصب می کنید، متفاوت خواهد بود.
به روزرسانی  بسته  این  نامبر  بیلد  موجود،  اطلاعات  براساس 
برای سری گوشی های گلکسی S24 )گلکسی اس ۲4، اس 

۲4 پلاس و نسخه اولترا( به شرح زیر است:
S928NKSU4BYCG
S928NOKR4BYCG
S928NKSU4BYCG

One UI 7، علاوه بر سری  پایدار  انتشار نسخه  اول  در موج 
گلکسی S24 انتظار می رود این نسخه در دسترس گوشی های 

گلکسی زد فولد و فلیپ ۶ نیز قرار بگیرد.

متا اکنون ۲ مدل Llama 4 را منتشر کرده، و ۲ مدل دیگر که قدرتمندتر 
هستند، هنوز عرضه نشده اند.

متا از جدیدترین مجموعه مدل های هوش مصنوعی Llama 4 رونمایی 
در  متا  مصنوعی  هوش  دستیار  به صورت  آنها  از  می توان  که  کرد 
 Llama واتس اپ، مسنجر و اینستاگرام استفاده کرد. متا اکنون ۲ مدل
4 را منتشر کرده و ۲ مدل دیگر که قدرتمندترند، هنوز عرضه نشده اند.

براساس اعلام متا، Llama 4 Scout یک مدل کوچک ۱۰۹ میلیارد 
انویدیا  با یک پردازشگر گرافیکی  پارامتری است که می توانید آن را 
میلیارد  با 4۰۰  نیز   Llama 4 Maverick اجرا کنید. مدل  نیز   H100
ارائه   Gemini 2.0 Flash و   GPT-4o سطح  در  عملکردی  پارامتر 
 Hugging یا Meta می دهد. این ۲ مدل جدید اکنون برای دانلود از

Face در دسترس اند.
که  است   Llama 4 Behemoth آموزش  درحال  هنوز  می گوید  متا 
»مارک زاکربرگ«، مدیرعامل متا، درباره آن می گوید: »قوی ترین مدل 
پایه در جهان است.« مدل چهارم نیز LLama 4 Reasoning نام دارد 

و ماه آینده میلادی خبرهای بیشتری از آن خواهیم شنید.

مدل های هوش مصنوعی Llama 4 متا
به گفته متا، Llama 4 Scout یک پنجره زمینه ۱۰ میلیون توکنی 
 Gemini 2.0 Flash-Lite و   Gemma 3 مدل های  می تواند  و  دارد 
گوگل و Mistral 3.1 را که متن باز هستند، شکست دهد. متا درباره 
 Gemini و GPT-4o خود در مقابل Maverick عملکرد مدل بزرگ تر
DeepS- با  آن  نتایج  می گوید  و  دارد  مشابهی  ادعاهای   2.0 Flash

eek-V3 در کارهای کدنویسی و استدلال با استفاده از کمتر از نیمی از 
پارامترهای فعالش قابل مقایسه است.

مدل Llama 4 Behemoth نیز ۲۸۸ میلیارد پارامتر فعال و درمجموع 
۲ تریلیون پارامتر درمجموع دارد. این مدل هنوز منتشر نشده اما متا 
 Claude و   GPT-4.5( خود  رقبای  از  می تواند   Behemoth می گوید 

Sonnet 3.7( در چندین بنچمارک STEM بهتر عمل کند.

Dis- و HDMI ۲ نوع به بازار می آید، رقیبی جدی برای  این استاندارد که در
playPort محسوب می شود.

چین استاندارد جدیدی به نام GPMI معرفی کرده که به عنوان رقیب قدرتمند 
HDMI و DisplayPort با پهنای باند ۱۹۲ گیگابیت برثانیه ای و توان 4۸۰ 
وات عرضه می شود. این استاندارد از USB-C نیز پشتیبانی می کند و برای 

انتقال ویدیو 8K، داده های شبکه و تأمین توان در نظر گرفته شده است.

DisplayPort و HDMI ؛ رقیب جدیدGPMI
 GPMI جدید  استاندارد  به تازگی  چین   ،»Techspot« گزارش  طبق 
را معرفی کرده که می تواند ۱۹۲ گیگابیت برثانیه پهنای باند ارائه دهد. این 
استاندارد با کانکتورهای Type-C و Type-B عرضه می شود که هرکدام 
ویژگی های خاص خود را دارند. نوع C با USB Type-C موجود سازگار است 
 B و پهنای باند ۹۶ گیگابیتی و توان ۲4۰ واتی ارائه می دهد، درحالی که نوع
از کانکتور اختصاصی استفاده می کند و توان 4۸۰ واتی و پهنای باند ۱۹۲ 

گیگابیتی فراهم می آورد.
GPMI قابلیت اتصال چند دستگاه را از طریق ارتباط ریموت فراهم می کند 
استاندارد می تواند جایگزین  این  است.  HDMI-CEC سازگار  با  همچنین 
مناسبی برای HDMI و DisplayPort در کاربردهایی همچون سرگرمی 

خانگی، اتومبیل و صنایع مختلف باشد.

DisplayPort و HDMI نسبت به GPMI مزایای
 8K با قابلیت های جدید خود، ازجمله انتقال ویدیو با کیفیت GPMI
و توان 4۸۰ وات، می تواند جایگزین مناسبی برای فناوری های فعلی مانند 
HDMI و DisplayPort باشد. همچنین این استاندارد جدید امکان اتصال 
زنجیره ای چند دستگاه را فراهم می کند و از ویژگی هایی مانند کنترل دوسویه 

و بیدار شدن سریع نیز پشتیبانی می کند.
درنهایت، استاندارد GPMI که گروهی از شرکت های چینی معرفی کرده، 

می تواند تحولی در دنیای ارتباطات و انتقال داده های ویدیویی و توان باشد.

سازمان ملل متحد پیش بینی می کند ارزش بازار هوش مصنوعی تا سال 
۲۰۳۳ به 4 تریلیون و ۸۰۰ میلیارد دلار برسد.

تا  مصنوعی  هوش  بازار  ارزش  می کند  پیش بینی  متحد  ملل  سازمان 
سال ۲۰۳۳ به 4 تریلیون و ۸۰۰ میلیارد دلار برسد که تقریباً برابر اندازه 
اقتصاد آلمان است این آژانس نگرانی هایی را نیز مطرح کرده است: هوش 
مصنوعی می تواند در سراسر جهان بر 4۰ درصد مشاغل تأثیر بگذارد و 

نابرابری بین کشورها را بدتر کند.
 ،)UNCTAD( براساس گزارش آژانس تجارت و توسعه سازمان ملل متحد
پیش بینی می شود ارزش بازار هوش مصنوعی تا سال ۲۰۳۳ به 4 تریلیون 
و ۸۰۰ میلیارد دلار برسد. البته هوش مصنوعی پیشرفته در تمام کشورها 
فراگیر نخواهد نبود؛ یعنی دستاوردهای اقتصادی ناشی از این فناوری در 
برخی کشورها متمرکز می ماند. همچنین این آژانس نگرانی هایی درباره 
اتوماسیون و جابه جایی شغلی مطرح کرده و هشدار داده هوش مصنوعی 

می تواند 4۰ درصد مشاغل را در سراسر جهان تحت تأثیر قرار دهد.
طبق این گزارش، هوش مصنوعی صرفاً برای مشاغل جنبه منفی ندارد 
و می تواند صنایع جدید ایجاد و کارکنان را توانمند کند؛ به شرطی که 

سرمایه گذاری کافی در ارتقای مهارت های افراد وجود داشته باشد.

تأثیر هوش مصنوعی بر مشاغل
به گفته سازمان ملل، ابزارهای مبتنی بر هوش مصنوعی اقتصاد را 
متحول و فرصت های زیادی ایجاد می کنند اما نابرابری بیشتر بین کشورها 
را نیز به  دنبال دارند. این گزارش نشان می دهد ۱۰۰ شرکت که عمدتاً در 
ایالات متحده و چین واقع شده اند، 4۰ درصد هزینه های تحقیق وتوسعه در 

زمینه هوش مصنوعی را به خود اختصاص داده اند.
علاوه براین، سازمان ملل اشاره می کند غول های فناوری پیشرو آمریکایی 
که از رونق هوش مصنوعی سود می برند، مانند اپل، انویدیا و مایکروسافت، 
اکنون نیز ارزش بازاری دارند که با تولید ناخالص داخلی کل قاره آفریقا 

رقابت می کند. 

خودرویی از جنس آینده؛ 

طرح مفهومی جدیدترین مدل شورولت کوروت ضمن حفظ اصول طراحی 
این خانواده، افراد را به آینده می برد.

تا  هنوز  و  می گذرد   C8 کوروت  شورولت  رونمایی  از  سال  پنج  اکنون 
معرفی مدل C9 فاصله داریم؛ اما جنرال موتورز از استودیوهای طراحی 
خود خواسته است تا طرح های جدیدی برای نسخه ی جدید کوروت ارائه 
دهند. اکنون با طرح مفهومی دفتر بریتانیایی این خودروساز مطرح رو به رو 

هستیم.
به  گزارش Motor1، طرح مفهومی شورولت کوروت C8 مانند بازی های 
خانواده ی  طراحی  تاریخچه ی  از  به  شدت  و  می رسد  نظر  به   ویدئویی 
جلو  پنجره های  طراحی  زبان  و  پروانه ای  درهای  می برد.  بهره  کوروت 
 Chevrolet Corvette Sting خودرو   ۱۹۹۳ نسخه ی  یاد آور  عقب،  و 
و  می کند  ایفا  ساختاری  مهم  نقش  تکی  مرکزی  ستون  هستند.   Ray
اطراف  محیط  و  جاده  از  پانورامیک  منظره ی   ،Apex Vision عنصر  با 

ایجاد می شود.
هایپرکار مفهومی شورولت چرخ های ۲۲ اینچی در جلو و ۲۳ اینچی در 
عقب و 4۰٫۷ اینچ ارتفاع و ۸۵٫۸ اینچ عرض و ۱۸۳٫۸ اینچ طول دارد. 
به ترتیب 4۸٫۶ و ۸۵٫۵ و   C8 ارتفاع و عرض و طول  در مقام مقایسه، 
ناشناخته ای هم در  الکتریکی  پیشرانه ی  بود. سیستم  اینچ طول   ۱۸۲٫۳

خودرو مذکور وجود دارد.
المان های طراحی کلاسیک کوروت  از  این مفهوم جدید  نیمه ی بالایی 
بهره می برد؛ به طوری که پنجره ی عقب مخروطی و گل گیرهای آشنا در 
این بخش دیده می شوند. نیمه ی پایینی با آیرودینامیک یکپارچه طراحی 
شده است تا بدون نیاز به اسپویلر یا باله های اضافی، جریان هوا را بهینه 
از  بیرونی،  المان های  از  استفاده  به جای   C9 کند. طراحی هوشمندانه ی 
خطوط بدنه برای هدایت هوا بهره می برد و ظاهر تمیزتر و کارآمدتری 
ارائه می دهد. همچنین، سطوح آیرودینامیکی و باله های پشتی قابل تنظیم 

برای استفاده در پیست وجود دارند.
مایکل سیمکو، از مدیران جنرال موتورز، اظهار کرد که شرکتش می خواهد 
روند کار تیم های طراحی پیشرفته ی خود را فراتر از ماشین های امروزی 
پیش ببرد. درواقع، استودیو های طراحی باید خودروهایی از جنس آینده 

طراحی کنند و افق دیدشان باید تا ۱۰ یا حتی ۲۰ سال آینده باشد.

این هایپرکار مفهومی شورولت است
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اسمارت واچ سامسونگ 
 Galaxy Watch Ultra ltE

سازگاری: اندروید نسخه 10.0 
و بالاتر

باتری : 590 میلی  آمپر ساعت

اسمارت واچ شیائومی 
 S4

سازگاری: اندروید 8.0 و بالاتر، 
iOS 14 و بالاتر

باتری : 486 میلی  آمپر ساعت
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 BalancE

سازگاری: iOS 14.0 و بالاتر, 
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اسمارت واچ گلوریمی 
  Gx SPOrt
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The value of non-oil trade be-
tween Iran and China stood at 
$34.1 billion in the past Iranian 
calendar year, which ended on 
March 20, 2025, according to 
an official with the Islamic Re-
public of Iran Customs Admin-
istration (IRICA).
Abolfazl Akbarpour, the deputy 
head of IRICA for planning and 
international affairs, said that 
importing non-oil goods worth 
$14.8 billion from Iran, China 
was the first destination of Ira-
nian products in the past year.
He also announced that by 
exporting non-oil products 
valued at $19.3 billion to Iran, 
China was the second source 
of import for Iran in that year.
Hossein Eyvazlou, a member 
of the executive board of Iran’s 
National Development Fund 
(NDF), has announced plans 
for collaboration with China in 
the field of foreign investment 
in Iran.
Speaking at a press conference 
on January 4, Eyvazlou high-
lighted the importance of at-
tracting foreign capital to boost 
Iran’s economic projects, em-
phasizing the role of strategic 
partnerships with countries like 
China.
Details on the scope and nature 
of the cooperation were not 
disclosed, but it is expected to 
focus on key sectors that align 
with Iran’s long-term develop-
ment goals.
On December 20, 2024, a 
Shanghai Cooperation Organ-
ization (SCO) representative 
announced that the Chinese 

investors are prepared to 
fund the construction of com-
bined-cycle power plants in 
Iran’s energy-rich Khuzestan 
province to help address the 
country’s energy imbalance 
and boost regional economic 
development.
Zhao Bin He, the Executive 
Director of SCO’s Iran Office, 
made the remarks during a 
meeting with Khuzestan’s gov-
ernor and local religious lead-
ers. “We are here to pay our re-
spects to provincial authorities 
and outline China’s plans for 
strengthening economic and 
trade ties, with a particular fo-
cus on Khuzestan,” Zhao said.
He highlighted the historical 
and enduring relationship be-
tween Iran and China, describ-
ing it as built on mutual re-
spect, economic cooperation, 
and cultural exchange.
“Khuzestan’s strategic posi-
tion in southwest Iran and its 
vast economic potential make 
it a key player in enhancing 
Iran-China relations,” Zhao 
added. “With access to the 
Persian Gulf and proximity to 
strong regional economies, 
Khuzestan offers exceptional 
opportunities for port infra-
structure development and 
maritime transport.”
Zhao reiterated China’s read-
iness to actively participate 
in developing Khuzestan’s in-
frastructure, expanding port 
capacity, and exploring joint 
projects in energy, industry, 
and agriculture.
In a meeting with Chinese 

Ambassador to Tehran Cong 
Peiwu on October 15, 2024 
Iranian Finance and Econom-
ic Affairs Minister Abdolnaser 
Hemmati emphasized the im-
portance of implementing the 
memorandums of understand-
ing (MOUs) signed between 
Iran and China.
In the meeting, held at the place 
of the ministry, the Iranian min-
ister followed up on the nego-
tiations that took place during 
the BRICS Economic Ministers’ 
Meeting in Samarkand, Uzbek-
istan, stressing the importance 
of implementing the MOUs be-
tween the two countries.
e also considered the two 
countries’ Joint Economic 
Committee as a suitable plat-
form for negotiations on eco-
nomic, trade, and investment 
cooperation, and welcomed the 
holding of the 19th Joint Eco-
nomic Committee in Tehran.
Cong Peiwu, for his part, stat-
ed that Beijing aims to expe-
dite the implementation of the 
MOUs and enhance practical 
cooperation to deepen relations 
between the two countries.
Both sides also highlighted the 
commitment of their states-
men to comprehensive devel-
opment, expressing hope that 
consultations between senior 
officials of Iran and China will 
continue to expand bilateral 
relations.
In late September 2024, Hem-
mati had also met and held 
talks with Chinese Minister 
of Finance Lan Fo’an, during 
which the two sides empha-

sized the implementation of the 
two countries’ long-term stra-
tegic partnership plan.
Hemmati met with Fo’an on 
the sidelines of the 9th minis-
terial meeting of the Asian In-
frastructure Investment Bank 
(AIIB) members in Samarkand, 
Uzbekistan.
In addition to the issues related 
to the cooperation of the two 
countries in AIIB, the two sides 
discussed the most important 
issues related to bilateral rela-
tions, especially the follow-up 
of the results of previous 
agreements.
Holding the two countries’ 
Joint Economic Committee 
meeting in the new future was 
another topic discussed by the 
two officials.
In the meeting, the ministers 
of the two countries empha-
sized that Iran and China have 
put a more serious and deeper 
implementation of the com-
prehensive long-term strategic 
plan of the two countries on 
their agenda and will continue 
this path in the official interac-
tions of the two countries until 
concrete practical achieve-
ments are reached.
Also, in a meeting with Iran’s 
Trade Promotion Organization 
(TPO) Head Mohammad-Ali 
Dehghan Dehnavi on October 
28, 2024, Chinese Ambassador 
to Tehran Cong Peiwu empha-
sized that his country is willing 
to strengthen trade ties with 
Iran in all fields.
The ambassador emphasized 
the importance of enhancing 
trade cooperation between Iran 
and China.
He highlighted the necessity 
of developing trade relations 
across all economic sectors 
and expressed China’s will-
ingness to strengthen trade 
exchanges with Iran in every 
field.
Dehghan Dehnavi, for his part, 
emphasized that trade cooper-
ation between Iran and China 
is at its highest level, adding 
that the Trade Promotion Or-
ganization of Iran is keen to 
enhance and grow constructive 
trade relations between the two 
countries.
Additionally, he highlighted 
that Iran’s membership in re-
gional agreements like BRICS 
and the Shanghai Cooperation 
Organization will facilitate trade 

cooperation.
Dehnavi also underscored the 
importance of developing bilat-
eral ties through international 
exhibitions, technology trans-
fer, and commercial advance-
ments in the industrial and 
mining sectors.
It is worth mentioning that Mo-
hammad Aghajanlou, the head 
of the Iranian Mines and Min-
ing Industries Development 
and Renovation Organization 
(IMIDRO), was also present 
at the meeting and shared his 
insights on developing joint 
cooperation between Iran and 
China in the mining and miner-
al industries.
He emphasized the importance 
of transferring modern tech-
nologies from China to Iran, 
noting that this updated knowl-
edge would enhance produc-
tivity in mining and enable the 
processing of mineral products 
with higher added value.
Moreover, he pointed out that 
sharing knowledge and experi-
ences between mining experts 
and engineers from both coun-
tries could help improve skills 
and standards in the industry.
Iran and China officially signed 
the document for 25-year 
comprehensive cooperation in 
March 2021.
The document was signed be-
tween Iran’s former Foreign 
Minister Mohammad Javad 
Zarif and Chinese Foreign Min-
ister Wang Yi at the Iranian For-
eign Ministry.
Back in December 2022, Iran 
and China finalized 16 MOUs 
under the framework of the 
two countries’ strategic 25-
year agreement.
The MOUs were signed in an 
Iran-China comprehensive 
cooperation program summit 
which was held in Tehran on 
December 13 in the presence 
of Iran’s former First Vice Pres-
ident Mohammad Mokhber 
and China’s Vice Premier Hu 
Chunhua.
The summit was focused on 
four areas explored by four 
committees between the two 
countries with the aim of pav-
ing the way for the implementa-
tion of the 25-year agreement.
Iran and China also signed 20 
memoranda of understanding 
in the presence of the presi-
dents of the two countries in 
Beijing in mid-February, 2023.

Iran-China annual non-oil trade stands at $34.1bGasoline consumption 
stands at 2.823b liters 

in Nowruz holidays
Gasoline consumption in Iran stood 
at 2,823,600,000 liters during Now-
ruz holidays (March 21-April 2).
Efforts to provide people with the 
gasoline they need for Nowruz trips 
on time have been at the forefront of 
the Oil Ministry and National Iranian 
Oil Products Distribution Company 
(NIODC) plans since the beginning of 
the last month of the previous year.
At the same time, Oil Minister Mo-
hsen Paknejd announced extensive 
efforts to provide Nowruz gasoline 
and said that people should not worry 
about gasoline supplies.
As announced by a senior oil official, 
Iran’s total daily gasoline produc-
tion—including refinery output and 
reserves—has reached approximate-
ly 120 million liters, as the country 
pushes to bridge the growing gap 
between supply and consumption.
Mohammad Sadegh Azimifar, deputy 
oil minister and head of the National 
Iranian Oil Refining and Distribution 
Company (NIORDC), told state me-
dia that Iran’s 10 main refineries are 
currently processing over 2.4 million 
barrels of crude oil and condensates 
per day.
To address the country’s liquid fuel 
imbalance, he said, the government 
has implemented a dual-track strate-
gy in its 14th administration, focus-
ing primarily on maximizing output 
from existing refineries.
Azimifar noted that in the second half 
of the Iranian year 1403 (ended on 
March 20, 2025), enhanced refinery 
efficiency led to an average increase 
of 8.0 million liters per day in gaso-
line production and 7.0 million liters 
in diesel output. Overall, the refining 
sector expanded by five percent com-
pared to the previous year, adding 
around 100,000 barrels per day to 
total refined products.
Efforts to manage the produc-
tion-consumption gap this year in-
clude quality and quantity upgrades 
at existing facilities. For example, 
a project at Tehran refinery is set to 
boost gasoline output by 20 percent 
and upgrade its fuel standard to 
Euro-5. A diesel quality improvement 
project is nearing completion at Shi-
raz refinery, and Esfahan refinery will 
soon launch a white oil hydro-desul-
furization unit.
Beyond optimizing current infrastruc-
ture, the country is working to bring 
new refining projects online. Azimifar 
said at least one, and possibly two, 
new refining projects could be added 
to the current network of ten refiner-
ies in the current year. Among these is 
the 60,000-barrel-per-day Alish refin-
ery, under construction by the private 
sector in Siraf, and the first unit of the 
120,000-barrel-per-day Mehr Parsian 
Gulf refinery in Bandar Abbas.
The ultimate goal, according to 
Azimifar, is to reach daily production 
of 129 million liters of gasoline and 
130 million liters of diesel. He add-
ed that the increase in output over 
the past six months has contributed 
to the government’s seventh devel-
opment plan. However, he stressed 
that production growth alone cannot 
resolve the energy imbalance.
“Iran’s energy consumption intensity 
is about 2.5 times the global aver-
age,” he said, adding that over 53 
percent of the country’s transport 
fleet is outdated and consumes more 
than twice the global average fuel per 
vehicle. He called for fleet moderniza-
tion, electrification, and stronger co-
ordination among relevant agencies. 
Azimifar also highlighted a drop in 
compressed natural gas (CNG) use 
as a contributing factor to higher 
gasoline demand. CNG consumption 
has declined from roughly 24 million 
cubic meters per day in late 2020 to 
18–19 million cubic meters in 2024. 
This drop, he said, has played a role 
in pushing up gasoline consumption.
He stressed that alongside expanding 
high-quality fuel production, manag-
ing consumption is vital. 

Energy Ministry 
prepares 36 elec-
tricity consump-

tion management 
packages

Iran’s deputy energy minister 
announced the preparation of 
36 consumption management 
packages in the electricity 
sector for the first time and 
said: “Consumption man-
agement is the front line of 
controlling and reducing the 
imbalances in the electricity 
industry; advancing this issue 
requires serious management 
and action.”
In a training course on elec-
tricity consumption manage-
ment to overcome the peak 
load period in the current 
Iranian calendar year (began 
on March 21), attended by 
Energy Minister Abbas Alia-
badi, Homayoun Hayeri, the 
deputy minister for the elec-
tricity affairs, added: “Until 
the past one or two years, 
production has always fol-
lowed consumption; in a way 
that consumption increased 
annually, and we were trying 
to respond to this increase in 
consumption by constructing 
new power plant.”
Last year, supply and produc-
tion capacity did not respond 
to the growth in consumption; 
according to various indica-
tors, including population 
growth, consumption growth 
was such that increasing sup-
ply capacity did not meet this 
need in any way, he added.
In late March, the energy 
minister announced the im-
plementation of 14 mega pro-
jects by the Energy Ministry to 
address electricity imbalance 
in the country in the new Ira-
nian calendar year.
Announcing implementation 
of these projects to success-
fully manage peak electricity 
consumption in the new year, 
Abbas Aliabadi said that one 
of the most important meas-
ures is making the electricity 
industry more appealing to 
the private sector and prevent-
ing excessive consumption by 
high-usage customers.
Additionally, specific plans in 
the fields of thermal power 
and renewable energy are on 
the agenda, whose execution 
could minimize the electricity 
imbalance problem during the 
hot season, he added.
Iran was tackling with sig-
nificant energy imbalances 
as cold weather drived up 
demand, exacerbating fuel 
shortages and straining the 
country’s power plants. The 
government responded with 
systematic power outages 
across several provinces, 
highlighting deep-rooted chal-
lenges in the country’s energy 
infrastructure.
Alireza Kolahi Samadi, head 
of the Industry Committee at 
the Tehran Chamber of Com-
merce, Industries, Mines, and 
Agriculture (TCCIMA), stated 
that $35 billion is required to 
address power shortages and 
modernize the country’s elec-
tricity grid.
He also called for the estab-
lishment of a unified energy 
command to tackle systemic 
inefficiencies, the TCCIMA 
portal reported.
Kolahi noted that Iran faces 
a shortage of at least 10,000 
megawatts in electricity pro-
duction capacity.

Senior diplomats from Iran, Russia, 
and China are scheduled to hold their 
second round of trilateral talks in Mos-
cow on Tuesday, reinforcing collab-
orative efforts to address challenges 
surrounding Tehran’s civilian nuclear 
program and counter Western pres-
sure.
The meeting follows a March 14 ses-
sion in Beijing, during which the three 
nations reportedly agreed to end uni-
lateral sanctions, support peaceful nu-
clear development, and favor dialogue 
over intervention.
This consensus also reaffirmed Teh-
ran’s right to pursue peaceful nuclear 
energy as recognized under the Nucle-
ar Non-Proliferation Treaty (NPT).
They also pledged to coordinate within 
BRICS and the Shanghai Cooperation 
Organization (SCO) to advance diplo-
matic solutions.
Iranian Deputy Foreign Minister Ka-
zem Gharibabadi participated in the 
Beijing session alongside Russian 
Deputy Foreign Minister Ryabkov 
Sergey Alexeevich and Chinese Dep-
uty Foreign Minister Ma Zhaoxu, who 
chaired the session.
Iranian Ambassador to Moscow Ka-
zem Jalali outlined the agenda for the 
Moscow session on Monday, stating, 

“Tuesday’s expert-level discussions 
will build on the progress of our pri-
or dialogue, focusing on sustainable 
solutions to the nuclear issue.”
He emphasized that Tehran engages 
in “uninterrupted strategic consulta-
tions with Russia and China to counter 
unilateral Western actions and defend 
Iran’s legitimate rights.”
Kremlin Spokesperson Dmitry Peskov 
earlier announced the meeting, affirm-
ing, “Russia remains committed to 
resolving the nuclear issue through 
dialogue and will continue close coor-
dination with our Iranian and Chinese 

partners.”
Russian Foreign Ministry Spokesper-
son Maria Zakharova also confirmed 
it, noting that Moscow, Beijing, and 
Tehran aim to “harmonize positions” 
ahead of critical diplomatic junctures.
Zakharova has previously condemned 
European attempts to trigger sanc-
tions snapback mechanisms as “il-
legitimate,” arguing that Western 
nations forfeited their moral authority 
after the U.S. withdrew from the 2015 
Joint Comprehensive Plan of Action 
(JCPOA).
“The U.S. violation of UNSC Reso-

lution 2231 created this crisis,” she 
asserted, referencing Russia’s oppo-
sition to unilateral punitive measures.
China’s participation in the upcoming 
talks aligns with its broader push to 
challenge Western dominance.
The JCPOA has been in crisis since the 
U.S. withdrew in 2018 under President 
Donald Trump, reimposing sanctions 
that tried to put considerable pressure 
on the livelihood of the Iranian people.
In response to the November 2024 
International Atomic Energy Agency 
(IAEA) Board of Governors resolution, 
which condemned Iran for “insuffi-
cient cooperation” without address-
ing Western non-compliance, Tehran 
stepped up its uranium enrichment 
and deployed new advanced centrifug-
es, all under IAEA supervision. 
Iran has long maintained that its en-
richment activities comply with inter-
national regulations and are not aimed 
at developing nuclear weapons.  
European signatories (France, Ger-
many, and the UK) later threatened to 
activate the snapback clause, a move 
Iran, Russia, and China reject as legal-
ly invalid.
Recent U.S. threats of military action 
against Iran have cast a shadow over 
diplomatic efforts.

Second round of Iran-Russia-China talks on nuclear issue set for Tuesday in Moscow
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The Hamzeh Seyyed al-Shohada Head-
quarters of Iran’s Islamic Revolution Guard 
Corps (IRGC) announced the dismantling 
of a Daesh-affiliated terrorist cell in Kurd-
istan Province in the opening days of the 
Iranian New Year.
In a statement issued by the headquar-
ters’ Public Relations Office, the IRGC 
confirmed that the team of foreign nation-

als—trained operatives of the Daesh ter-
rorist group—had planned suicide attacks 
during Nowruz festivities. Thanks to timely 
public reporting, close coordination among 
local security and intelligence agencies, 
and swift action by the Law Enforcement 
Command (Faraja), the plot was uncovered 
and the terrorists were eliminated before 
they could carry out their mission.

IRGC dis-
mantles 
Daesh terror 
cell in west-
ern Iran

Wednesday, April 9, 2025
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25% of nomadic 
society enjoy solar 

panels

As announced by the acting 
head of Iran’s Nomadic Affairs 
Organization, 25 percent of the 
nomadic society in the country 
is now supplied with the solar 
panels.
Jahanbakhsh Mirzavand said 
that the figure should be in-
creased.
Iran has issued permits for 
29,000 megawatts (MW) of 
solar power capacity, reflecting 
growing private sector interest 
in renewable energy. However, 
the Planning and Budget Organ-
ization and economic author-
ities must further facilitate in-
vestment conditions for private 
sector participation.
President Masoud Pezeshkian 
has emphasized the need to 
shift towards renewable energy 
to address Iran’s power imbal-
ance. In a high-level meeting on 
power shortages, he stressed 
the urgency of accelerating so-
lar and wind power plant con-
struction by private investors.
“With the current electricity 
supply-demand gap, all relevant 
agencies must work together to 
ease the development of clean 
energy power plants by private 
investors,” Pezeshkian said.
He noted that investors have 
expressed readiness to develop 
30,000 MW of solar and wind 
power capacity, requiring only 
permits and limited financial 
support from the government. 
“This meeting is aimed at re-
moving obstacles for these 
investors so that projects can 
begin without delay,” he added.
Speaking at the “Clean Air 
Day” conference, Pezeshkian 
highlighted Iran’s high energy 
consumption, stating that the 
country uses three to four times 
more electricity and gas than 
European nations. He reiterated 
the government’s commitment 
to generating 30,000–50,000 
MW of solar power in the com-
ing years.
To expedite renewable energy 
projects, a government meeting 
in February gathered officials to 
assess progress on Iran’s goal 
of adding at least 30,000 MW of 
renewable power capacity.
“The key priority is achieving a 
power generation capacity that 
enables stable management 
of peak summer demand,” 
Pezeshkian said, proposing the 
formation of a consortium led 
by the Renewable Energy and 
Energy Efficiency Organization 
(SATBA) under the Energy Min-
istry. The consortium would in-
clude financial institutions and 
industry stakeholders to collec-
tively procure solar panels at the 
lowest cost and highest quality.
“This approach will ensure the 
fastest implementation of pro-
jects with minimal expenses,” 
Pezeshkian added.
Following the president’s direc-
tive, government agencies have 
moved to simplify investment 
processes, including reducing 
the time required to obtain per-
mits and secure land for pro-
jects. Mohsen Tarztalab, deputy 
energy minister and head of 
SATBA, reaffirmed the gov-
ernment’s priority of allocating 
renewable energy development 
sites to private investors. “The 
government will not interfere in 
projects where the private sec-
tor is ready to invest,” he stated, 
urging provincial authorities 
and power distribution compa-
nies to cooperate in facilitating 
projects.

The Benefits of Donating Blood
By: PARISA JAMADI
Source: https://www.healthline.com/health/benefits-of-donating-blood?utm_source=ReadNext#what-to-know

Donating blood can seem intimidating, but it’s an easy 
process that can help save someone’s life. 
There’s no end to the benefits of donating blood for 
those who need it. According to the American Red 
Cross, one donation can save as many as three lives, 
and someone in the United States needs blood every 
two seconds. 
It turns out that donating blood doesn’t just benefit re-
cipients. There are health benefits for donors, too, on 
top of the benefits that come from helping others. Read 
on to learn the health benefits of donating blood and the 
reasons behind them.
Benefits
Donating blood has benefits for your emotional and 
physical health. According to a report by the Mental 
Health Foundation, helping others can:
• reduce stress
• improve your emotional well-being
• benefit your physical health
• help get rid of negative feelings
• provide a sense of belonging and reduce isolation
Research has found further evidence of the health bene-
fits that come specifically from donating blood.
Free health checkup
In order to give blood, you’re required to undergo a 
health screening. A trained staff member performs this 
checkup. They’ll check your:
• pulse
• blood pressure
• body temperature
• hemoglobin levels
This free mini-physical can offer excellent insight into 
your health. It can effectively detect problems that could 
indicate an underlying medical condition or risk factors 
for certain diseases.

Your blood is also tested for several diseases. These 
include:
• hepatitis B
• hepatitis C
• HIV
• West Nile virus
• syphilis
• Trypanosoma cruzi
Does donating blood lower your risk of heart disease?
The research is mixed on whether blood donation actu-
ally lowers risk of heart disease and heart attack. 
A 2017 studyTrusted Source suggests that regular 
blood donations are associated with increased risk of 
heart disease possibly due to unfavorable cholesterol 
levels
However, donating blood regularly may lower iron 
stores, according to a 2013 studyTrusted Source. This 
may reduce the risk of heart attack. High body iron 
stores are believed to increase the risk of heart attack.
Regular blood donations were thought to lower blood 
pressureTrusted Source, but a 2017 studyTrusted 
Source suggests these observations are deceiving and 
are not a real physiological response. 
Side effects of donating blood
Blood donation is safe for healthy adults. There’s no risk 
of contracting disease. New, sterile equipment is used 
for each donor. 
Some people may feel nauseous, lightheaded, or dizzy 
after donating blood. If this happens, it should only last 
a few minutes. You can lie down with your feet up at the 
until you feel better.
You may also experience some bleeding at the site of 
the needle. Applying pressure and raising your arm for a 
couple of minutes will usually stop this. You may devel-
op a bruise at the site.

Call the blood donation center if:
• You still feel lightheaded, dizzy, 
or nauseous after drinking, eat-
ing, and resting.
• You develop a raised bump or 
continue bleeding at the nee-
dle site.
• You have arm pain, numb-
ness, or tingling.

Iranian Foreign Minister Abbas 
Araghchi categorically rejected ru-
mors circulating in media and social 
platforms about alternative negoti-
ators representing Iran in potential 
indirect talks with the United States.
In a Monday interview with an Irani-
an news agency, Araghchi addressed 
swirling rumors about alternative ne-
gotiators being tasked with backchan-
nel talks, including former Foreign 
Minister Mohammad Javad Zarif.
“None of the conjectures circulating 
are accurate,” he stated, emphasiz-
ing, “Any potential negotiations will 
unequivocally fall under the jurisdic-
tion of the Foreign Ministry and its 
leadership.”
The remarks follow weeks of unver-
ified claims in ran’s media sphere 
suggesting that figures outside the 
Foreign Ministry—including Zarif—
were engaged in discussions with US 
officials.
Zarif, who previously spearhead-
ed nuclear negotiations with global 
powers, dismissed these claims as 
baseless.
“These rumors are more akin to an 
April Fools’ Day joke that began early 
and persists needlessly,” he remarked 

in a separate interview on Monday.
The speculation arose amid a modest 
increase in diplomatic engagement 
between Iran and the United States.
Notably, this shift was exemplified by 
an exchange in which a letter from 
former U.S. President Donald Trump 
was delivered to Tehran via the United 
Arab Emirates, followed by an Irani-
an response routed through Oman 
handed over by Araghchi during his 
Muscat visit.
Speaking at a weekly press confer-
ence in Tehran on Monday, Iranian 
Foreign Ministry spokesman Esmaeil 
Baghaei said Iran is now waiting for 
the U.S. decision on nuclear talks. He 
also dismissed “false” reports about 
the beginning of talks between Tehran 
and Washington.
In a February address, the Leader 
of the Islamic Revolution, Ayatollah 
Seyyed Ali Khamenei, praised the 
foreign ministry’s proactive role, 
noting, “Today, the Foreign Minis-
try of the Islamic Republic of Iran is 
among the most active globally. They 
negotiate, engage, communicate, 
and forge agreements with countries 
worldwide—Eastern, Western, and 
all others.”

‘Foreign Ministry 
sole authority 

on negotiations,’ 
Araghchi dismiss-

es speculations 
around talks

Iranian Foreign Minister Abbas Araghchi 
departed for Algiers on Monday, leading 
a delegation to advance bilateral and 
regional discussions with Algerian offi-
cials.
The visit builds on recent high-level en-
gagements, including President Masoud 
Pezeshkian’s recent phone call with Al-
gerian President Abdelmadjid Tebboune, 
where both leaders hailed “brotherly and 
expanding relations.”
Iranian Foreign Ministry Spokesman Es-
mail Baqaei earlier announced the trip, 
stating that Araghchi’s agenda includes 
“consultations on strengthening bilat-
eral relations and exchanging views on 
pivotal regional and international devel-
opments.”
It also follows recent interactions, in-
cluding a December 2024 meeting be-
tween the Iranian foreign minister and 
Algerian Foreign Minister Ahmed Attaf 

during the UN Alliance of Civilizations 
forum in Portugal, where they discussed 
topics of mutual interest.
In February, Araghchi praised Algeria’s 
steadfast support for the Palestinian 
resistance in a phone call with Attaf, de-
scribing it as a principled stance.
Araghchi’s agenda includes meetings 
with Attaf and other senior officials, fo-
cusing on trade, energy, and regional 
stability.
Iran and Algeria, both founding mem-
bers of the Non-Aligned Movement, have 
maintained pragmatic ties while navigat-
ing historical complexities.
Tehran and Algiers align on anti-coloni-
al principles and Palestinian statehood, 
emphasizing multilateralism and South-
South cooperation to address regional 
challenges.
Both nations have reinforced their shared 
commitment to Palestinian self-determi-

nation, condemning forced displacement 
in Gaza as a “colonial plot.”
Recent years have seen renewed cooper-
ation, including joint naval drills in 2023 
and expanded energy partnerships.  
In March 2024, President Ebrahim Rai-
si’s visit to Algeria—the first by an Ira-
nian leader in 14 years—focused on gas 
cooperation within the Gas Exporting 
Countries Forum (GECF) and infrastruc-
ture development.
Bilateral trade has grown steadily, with 
Algeria importing Iranian petrochemicals 
and pharmaceuticals.
“New agreements foster collaboration in 
renewable energy and education, reflect-
ing a mutual commitment to sustainable 
development and global partnerships.”
Analysts note that Algeria’s influence in 
the Arab Maghreb Union could help Iran 
expand its economic footprint in North 
Africa.

An official with the National Iranian Oil Company (NIOC), announced 
the holding of an event for the transformation of investment and 
development in Iran’s upstream oil and gas sector this spring, say-
ing: “More than 200 investment opportunities in the field of the 
National Iranian Oil Company’s activities will be introduced in this  
event.”
Amir Moghiseh, the NIOC deputy director for the investment 
and business affairs, stated that one of the goals of holding 
the major national investment event in Iran’s oil industry is to 
introduce the Oil Industry Guarantee Fund as a major meas-

ure to finance oil plans and projects, adding: “In this regard, 
agreements will be signed with the presence of banks, which 
will play an important role in attracting investment to the oil  
industry.”
Referring to the importance of this event, he added: “Senior govern-
ment managers, executive officials from the presidential office and 
ministries, as well as the private sector and investors interested in 
investing in the upstream sector, will participate in this event. We in-
vite all interested parties to register for this event and take advantage 
of this opportunity.”

Over 200 investment opportunities worth 137$b to be introduced in oil industry

Iran top diplomat embarks 
on key diplomatic visit to Algeria
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مسکن

وام خودمالکی 
نهضت ملی مسکن 

چه شد؟
درحالی وزیر راه وشهرسازی نیمه اسفند 
قبل از پیگیری افزایش سقف وام مسکن 
خودمالکی خبر داده بود که با گذشت بیش 
از یکماه وضعیت این وعده وزیر مشخص 

نیست.
به گزارش تجارت نیوز، درحالی وزیر راه 
وشهرسازی نیمه اسفند قبل از پیگیری 
افزایش سقف وام مسکن خودمالکی خبر 
داده بود که با گذشت بیش از یکماه وضعیت 

این وعده وزیر مشخص نیست.
اواخر سال گذشته بانک مرکزی با ابلاغ 
بخشنامه ای به بانک های عامل، پروژه های 
99 ساله را مشمول افزایش تسهیلات 
650 میلیون تومانی نهضت ملی مسکن 
اعلام کرد، اما پروژه های خودمالک را از این 

حمایت دولتی کنار گذاشت.
این در حالی است که تجربه پروژه های 
خودمالک در طرح مسکن مهر نشان داد 
بسیاری از این پروژه ها با مشارکت بخش 

خصوصی )مردم( به سرانجام رسیدند.
طرح های حمایتی بخش مسکن شامل 
پروژه های 99 ساله، خودمالک، بافت 
فرسوده، روستایی، خوابگاه های متأهلی، 
جوانی جمعیت و ساخت مسکن نیروهای 
مسلح می شود که به طور شفاف در سامانه 

TEM قابل مشاهده است.
از سوی دیگر، بر اساس بند )ب( ماده 50 
فصل یازدهم قانون برنامه هفتم توسعه، 
تولید مسکن حمایتی پس از تأیید در شورای 
مسکن استان ها و تصویب در شورای 
عالی مسکن، با رویکرد حمایت از بخش 
غیردولتی، شهرداری ها و سایر نهادهای 
عمومی غیردولتی، در چارچوب تفاهم نامه ها 
و با استفاده از اعتبارات حمایتی مصوب، باید 

اجرایی شود.
با توجه به این بند، باید به بانک مرکزی 
یادآوری شود که پروژه های خودمالکی 
نهضت ملی مسکن، یکی از مصادیق روشن 
حمایت از بخش غیردولتی هستند. در این 
پروژه ها، بخش خصوصی تأمین زمین را 
بر عهده دارد و دولت نیز از طریق اعطای 
تسهیلات، از تولید و اشتغال حمایت می کند. 
این اقدام، مصداق روشن مشارکت مردم در 
جهش تولید مسکن است؛ همان گونه که از 
سوی مقام معظم رهبری مورد تأکید قرار 
گرفت. استفاده از اعتبارات حمایتی، همان 
تسهیلات تکلیفی بانک ها در قانون جهش 

تولید مسکن است.
همچنین بند )ب( ماده مذکور به صراحت 
تأکید دارد که برای تأمین زمین متقاضیان 
واجد شرایط در پروژه های خودمالکی نیز 
باید از ظرفیت طرح های حمایتی دولت 
استفاده شود. بنابراین، بانک مرکزی موظف 
به تمکین از این قانون است و در غیر این 
صورت، این اقدام مصداق ترک فعل خواهد 

بود.
در شرایط فعلی، ضروری است وزارت راه و 
شهرسازی با جدیت، موضوع انعقاد قرارداد 
متمم تسهیلات نهضت ملی مسکن تا سقف 
650 میلیون تومان را پیگیری و اجرایی کند.

همچنین با توجه به رشد شدید قیمت 
مصالح ساختمانی، لازم است وزارت راه و 
شهرسازی به دنبال افزایش سقف وام تا 
یک میلیارد تومان باشد. اگر وام 800 میلیون 
تومانی مدنظر دولت سیزدهم تصویب و 
پرداخت می شد، امروز بسیاری از پروژه ها 

تکمیل شده بودند.
بر اساس ماده 50 برنامه هفتم توسعه کشور، 
وزارت راه و شهرسازی مکلف است به منظور 
تسهیل دسترسی به مسکن مناسب برای 
افراد واجد شرایط و در راستای اجرای قانون 
جهش تولید مسکن، اقدامات زیر را در طول 

برنامه انجام دهد:
الف- برنامه تولید و عرضه مسکن حمایتی 
را پس از تأیید در شورای مسکن استان ها 
و سپس تصویب در شورای عالی مسکن، 
با رویکرد حمایت از سرمایه گذاری بخش 
خصوصی، تعاونی و غیردولتی، شهرداری ها 
و سایر مؤسسات و نهادهای عمومی 
غیردولتی، در چهارچوب تفاهم نامه های 
فی مابین و با استفاده از ابزار اعتبارات حمایتی 

مصوب، عملیاتی نماید.
پ- از طریق توافق با مالکان اراضی 
غیردولتی فاقد کاربری مسکونی، با رعایت 
ماده )8( و تبصره )2( ماده )9( قانون جهش 
تولید مسکن، قانون حفظ کاربری اراضی 
زراعی و باغ ها و سند آمایش سرزمینی، 
اجرای  برای  زمین  تأمین  به  نسبت 
طرح های حمایتی ساخت مسکن یا احداث 
بخش  توسط  مسکونی  شهرک های 
خصوصی، تعاونی و عمومی غیردولتی 
با اولویت تعاونی های مردمی و با رعایت 

ضوابط وزارت راه و شهرسازی اقدام نماید.

رشد 4۶ درصدی پرداخت وام به دانش بنیان ها در سال 1403

اصفهان آماده  استقبال 
از سرمایه گذاران هانگژو 
است

در سال ۱۴0۳ شرکت های دانش بنیان 
۱2۴ همت تسهیلات بیشتر از سال ۱۴02 
دریافت کردند که نشان دهنده رشد ۴6 

درصدی در سال ۱۴0۳ است.
به گزارش تجارت نیوز، در سال گذشته، 

فقره  هزار   2۴ کشور  بانکی  شبکه 
تسهیلات به شرکت های دانش بنیان 
پرداخت کردند که نسبت به سال ۱۴02 
بیش از ۱2۴ هزار میلیارد تومان بیشتر 

پرداخت شده است.

براساس داده های بانک مرکزی، در سال 
گذشته 2922 شرکت دانش بنیان 2۴ هزار 
فقره تسهیلات دانش بنیان به ارزش، 
۳9۴.6 هزار میلیارد تومان دریافت کردند 
که در قیاس با سال ۱۴02، به میزان ۴6.2 

درصد افزایش داشته است.
در این میان در سال ۱۴0۳، بانک های غیر 
دولتی ۱8 هزار و ۳۷۱ فقره تسهیلات به 
25۱5 شرکت دانش بنیان به ارزش ۳۳۳ 
هزار میلیارد تومان )همت( پرداخت کردند 
که سهم 8۴.۴ درصدی از کل تسهیلات 
پرداختی دانش بنیان ها از کل شبکه بانکی 
را به خود اختصاص می دهد و نسبت به 
سال ۱۴02 معادل 50.5 درصد افزایش 

داشته است.

سعید سـاکت، معاون حمل ونقل و ترافیک شـهردار اصفهان در 
دیدار با نایب رئیـس کمیته شـهرداری هانگژو:

شـهر هانگـژو بـا اسـتفاده از بیـش از ۴000 اتوبـوس برقـی و 
جمعیـت ۱۳ میلیـون نفـری، تجربیـات ارزشـمندی در زمینـه 
حمل ونقـل برقـی دارد کـه می توانـد الگـوی خوبـی بـرای 

اصفهـان باشـد.
انگیزه بـالای اصفهـان بـرای برقی سـازی نـاوگان حمل ونقل 
عمومـی از محورهـای مهـم همـکاری دوجانبـه اسـت و از 

پیشـنهادات مـا معرفـی شـرکت های معتبـر هانگـژو در زمینه 
تولید خودرو، اتوبوس، دوچرخه و اسـکوتر برقـی برای همکاری 

بـا اصفهان اسـت.
اصفهـان برای معرفـی ظرفیت های سـرمایه گذاری و اسـتقبال 
از سـرمایه گذاران هانگژو آمادگی دارد و توسـعه نـاوگان برقی از 

اهداف اصلی شـهرداری در سـال جاری اسـت.

قرار است تا در شنبه پیش رو اتفاق 
مهمی رخ دهد و ایران و آمریکا در عمان 
برای گفت وگوهای غیرمستقیم در 
سطح مقامات عالی ملاقات داشته 
باشند.هنوز معلوم نیست که چه اتفاقاتی 
رخ دهد اما امیدواریم که نتیجه خوبی 
حاصل شود.طبق اطلاعاتی که به دست 
آمده  از طرف ایالات متحده، استیو 
ویتکاف در این نشست حضور خواهد 
داشت و از طرف ایران نیز سیدعباس 

عراقچی، وزیر خارجه خواهد بود.

خواهیم دید که نتیجه چه 
خواهد بود

دونالد ترامپ رئیس جمهوری آمریکا 
در خصوص برگزاری این جلسه گفت 
: ما در حال گفتگوهای مستقیم با ایران 
هستیم. ما روز شنبه نشست بسیار 
بزرگی خواهیم داشت. همه موافق 
هستند که انجام یک توافق بر انجام 
امور بدیهی ارجحیت دارد و بدیهی 
است. امری نیست که من بخواهم 
از آن استفاده کنم. ما وارد مرحله 
بسیار خطرناکی شده ایم.وی افزود: 
گفت وگوهای مستقیم آمریکا با ایران 
قبلا شروع شده است و روز شنبه ادامه 
خواهد یافت و در این  جلسه بسیار 
بزرگ خواهیم دید که نتیجه چه خواهد 
بود.البته چندی پیش اما دونالد ترامپ، 
رئیس جمهور آمریکا که در دور دوم 
ریاست جمهوری خود به سر می برد، 
با ارسال نامه ای به ایران، هشدار داده 
بود که در صورت عدم بازگشت تهران 
به میز مذاکرات هسته ای، این کشور 
با تحریم سنگین اقتصادی و احتمال 

اقدام نظامی مواجه خواهد شد.

به  تنها  مذاکره  شیوه 
صورت غیرمستقیم 

سیدعباس عراقچی، وزیر خارجه نیز 
درباره برگزاری مذاکرات غیرمستقیم 
میان هیات های عالی رتبه جمهوری 
اسلامی ایران و ایالات متحده آمریکا 

در عمان گفت: همان طور که اعلام 
شد و در توییتی اطلاع رسانی کردم، 
مذاکرات روز شنبه در عمان برگزار 
خواهد شد. این مذاکرات به صورت 
گرفت  خواهد  انجام  غیرمستقیم 
و ما شیوه دیگری را برای مذاکره 

نمی پذیریم.
وزیر خارجه با ارائه توضیحاتی درباره 
گفت:  رو  پیش  مذاکرات  شکل 
اهمیت شکل مذاکره، چه مستقیم و 
چه غیرمستقیم، به نظر من در درجه 
اول نیست. آنچه که واقعاً اهمیت دارد، 
مؤثر بودن یا غیرمؤثر بودن مذاکرات، 
جدیت طرفین و نیات آن ها و اراده آنها 
در رسیدن به توافق است. در این زمینه، 
ما شکل مذاکره را تابع مسائل مختلفی 
می دانیم و به همین دلیل مذاکرات 

غیرمستقیم را انتخاب کرده ایم.
عراقچی افزود: دلیل این انتخاب این 
است که مذاکراتی که آنها به  وسیله 
فشار و تهدید نکات خود را تحمیل 
کنند، در واقع دیکته کردن است و ما 
به این شیوه اعتقادی نداریم. مذاکره 
غیرمستقیم می تواند تضمین کننده 
یک گفتگوی واقعی و مؤثر باشد. ما هم 

به این شیوه پیش خواهیم رفت.

ما به صلح آمیز بودن برنامه 
خود اعتماد داریم

وزیر خارجه در ادامه افزود: در صورتی 
که سؤالات یا ابهاماتی وجود داشته 
باشد، ما آماده ایم تا روشنگری کنیم. 
ما به صلح آمیز بودن برنامه خود اعتماد 
داریم و برای اعتمادسازی بیشتر در 
این باره هم مشکلی نداریم مگر اینکه 
محدودیتی برای ما ایجاد کند و یا مانعی 
در راستای اهداف ایران باشد. در مقابل 
اعتماد سازی طبیعی است که تحریم 
هایی که ناعادلانه به خاطر اتهامات 
نادرست وارد شده بر ایران تحمیل شده 
باید برداشته شود.عراقچی خاطرنشان 
کرد:  هدف اصلی ما در مذاکرات، احقاق 
حقوق مردم ایران و رفع تحریم هاست. 
اگر اراده واقعی در طرف مقابل وجود 

داشته باشد، این هدف قابل دست یابی 
است و به شیوه آن هم ارتباطی ندارد 
چه مستقیم باشد و چه غیرمستقیم. 
در حال حاضر، ترجیح ما برگزاری 
مذاکرات به صورت غیرمستقیم است 
و هیچ قراری برای تبدیل آن به مستقیم 
نداریم، زیرا مستقیم را برای اهداف 
مذاکره مفید نمی دانیم. اگر طرف 
مقابل اراده لازم و کافی را داشته باشد، 
توافق قابل حصول است. در نهایت، 
طبق عبارت معروف "توپ در زمین 
آمریکاست"، اگر طرف مقابل با اراده 
واقعی به عمان بیاید، حتماً به نتیجه 

خواهیم رسید.

این نوع مذاکره چیز عجیب 
و غریبی نیست

وزیر خارجه با اشاره به اینکه این نوع 
مذاکره چیز عجیب و غریبی نیست، 
خاطرنشان کرد: این نوع مذاکره در 
تاریخ روابط بین الملل بارها اتفاق افتاده 
است. کشورهایی هستند که به دلایل 
تاریخی و سایر دلایل حاضر نیستند با 
هم مذاکره مستقیم داشته باشند. به 
عنوان مثال، هم  اکنون مذاکرات بین 
روسیه و اوکراین به  صورت غیرمستقیم 
و از طریق آمریکا در حال انجام است؛ 
زیرا دو طرف به دلایل خاص خود 

حاضر به ملاقات مستقیم نیستند و 
مذاکرات از طریق یک واسطه انجام 

می شود.

عمان واسطه است
رئیس دستگاه دیپلماسی ادامه 
داد: در موضوع میان ما و آمریکا، عمان 
واسطه است. ما به عمان به عنوان 
واسطه به دلیل سابقه خوبی که وجود 
داشته، اطمینان داریم و امیدواریم با 
اراده جدی طرف مقابل برای رسیدن 
به یک راه حل دیپلماتیک مواجه 
شویم. این هست که در مذاکرات مهم 
است.عراقچی درباره محور مذاکرات 
پیش رو میان ایران و آمریکا گفت: 
در مورد محور مذاکرات، طبیعی است 
که هر کسی ممکن است گمانه  زنی 
یا آرزوهای خود را مطرح کند. آنچه 
مقامات رژیم صهیونیستی گفته اند 
)مدل مذاکراتی لیبی(، آرزوهای 
آن هاست که هرگز محقق نخواهد 
شد. ما به دنبال تأمین منافع مردم ایران 
هستیم و برنامه هسته ای ما کاملًا 
صلح آمیز و مشروع است.   قطعنامه 
22۳۱ شورای امنیت نیز بر مشروعیت 
برنامه ما صحه گذاشته است. بنابراین از 
لحاظ بین المللی شبهه ای به این برنامه 

وارد نیست.

توافق با ایران ممکن و 
ارجح است 

ویتکاف و جی دی ونس، معاون 
رئیس جمهوری آمریکا نیز معتقدند 
توافق با ایران ممکن و ارجح است با 
این حال تندروهایی مانند مایک والتز، 
مشاور امنیت ملی کاخ سفید و مارکو 
روبیو، وزیر امور خارجه حمایت بسیار 
بیشتری از اقدام نظامی کرده و نسبت به  
احتمال دستیابی به توافق بدبین هستند.

طرفدار حل مشکل پرونده 
هسته ای ایران

دیمیتری پسکوف سخنگوی کرملین 
در پاسخ به این پرسش که آیا مسکو 
از آغاز روند مذاکرات ایران و آمریکا 
حمایت می کند، گفت: البته، ما بارها 
گفته ایم که طرفدار حل مشکل پرونده 
هسته ای ایران از طریق اقدامات 
سیاسی و دیپلماتیک هستیم. اگر 
مذاکرات در این راستا انجام شود، قطعاً 
از آن استقبال می کنیم. سخنگوی 
ریاست جمهوری روسیه ادامه داد: ما 
می دانیم که تماس های مستقیم و 
غیرمستقیم خاصی در عمان برنامه 
ریزی شده است و البته از این امر فقط 
می توان استقبال کرد، زیرا می تواند به 

تنش زدایی منجر شود.

شنبه سرنوشت ساز

امسال شاهد ناترازی برق 
نخواهیم بود 

وزیر صمت:

فولاد ایران در جایگاه 
دهم جهان قرار دارد

معاون اول رئیس جمهور: ناترازی برق آزاردهنده بود و عدم النفع فراوانی 
را برای صنعت ما به ارمغان آورد. امسال شاهد این رویداد نخواهیم بود.

اگر به سال های گذشته نگاه کنیم ایران 2 میلیون تن ظرفیت تولید نداشت 
اما امروز و بعد از انقلاب با ۴8 میلیون تن ظرفیت فولاد تولید می کنیم.

با توجه به تجربه ای که سال گذشته در 
مدیریت و کنترل پروژه های شهری و 
اولویت بندی آن ها داشتیم، از اواخر اسفند 
سال گذشته با کمک مناطق پانزده گانه، 
ناژوان و معاونت های ستادی شهرداری، 
اولویت بندی پروژه های سال ۱۴0۴ را در 
دستور کار خود قرار دادیم تا پروژه ها بر اساس 
بعضی معیارها و شاخص ها متناسب با تأمین 
منابع مالی اجرا شوند.معاون برنامه ریزی و 
توسعه سرمایه انسانی شهردار اصفهان با 
اشاره به اجرای پروژه های این کلان شهر 
در سال جاری بر اساس اولویت بندی گفت: 
متناسب با اولویت بندی حدود ۴5 درصد 

پروژه ها از ابتدای سال آغاز می شود، ۳0 
درصد پروژه ها اولویت دو و 25 درصد اولویت 
سه است. به گزارش اخبار اصفهان، سعید 
ابراهیمی گفت: در حال حاضر نظرات تمام 
مناطق و معاونت ها دریافت شده است و 
در هفته جاری در نخستین جلسه کمیته 
تخصیص سال ۱۴0۴، ضمن مرور عملکرد 
منابع مالی و هزینه ای سال ۱۴0۳، در بخشی 
از جلسه پروژه های اولویت بندی سال جاری 
را با حضور معاونان بخش های مختلف ارائه 
خواهیم کرد.معاون برنامه ریزی و توسعه 
سرمایه انسانی شهردار اصفهان با بیان 
اینکه متناسب با اولویت بندی، حدود ۴5 
درصد پروژه ها از ابتدای سال آغاز می شود، 
ادامه داد: ۳0 درصد پروژه ها اولویت دو و 
25 درصد اولویت سه است که بستگی به 
میزان تحقق منابع مالی، اجازه تخصیص به 

پروژه های بعدی داده می شود.

حضور خودروهای برقی در سفرهای  نوروزی 
یلدا توکلی: ناوگان تاکسیرانی از بیست وششم 
اسفند سال گذشته تا دوازدهم فروردین سال 
جاری در قالب ۱5 ایستگاه نوروزی مستقر 
در سطح شهر، ۱6 هزار و ۱6۳ سفر انجام 
داده است. مدیرعامل سازمان مدیریت و 
نظارت بر تاکسیرانی شهرداری اصفهان از 
انجام بیش از ۱6 هزار سفر نوروزی توسط 
ناوگان تاکسیرانی خبر داد. به گزارش اخبار 
اصفهان، محمد پرورش با اعلام این خبر 
گفت: در این ایستگاه ها، سفرها به تفکیک 
شامل سه راه بانک ۴656، حافظ 22۱6، پشت 
مطبخ ۱۱۷۴، سعدی ۱5۴2، منارجنبان 58۴، 
آکواریوم ۱0۷8، باغ پرندگان ۷۴۷، میدان 
امام علی )ع( 9۳۴، پایانه کاوه ۷۷۷، پایانه 
صفه ۴85، راه آهن ۳۷0، سیتی سنتر ۳۷0، باغ 
گل ها 505، پل خواجو ۳50 و میدان انقلاب 

۳۷5 سفر بوده است. مدیرعامل سازمان 
مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری 
اصفهان با بیان اینکه در راستای بهبود 
خدمت رسانی نوروزی، ساماندهی خودروها، 
چینش مناسب در ایستگاه ها و ارائه قبض 
به مسافران به صورت منظم صورت گرفت، 
تاکید کرد: این کار با هدف افزایش رضایت 
شهروندان و مسافران نوروزی برنامه ریزی 
شد و نقش مهمی در تسهیل جابه جایی 

مسافران در نقاط مختلف شهر ایفا کرد.
وی اضافه کرد: ناوگان تاکسیرانی در نوروز 
سال ۱۴0۴ از خودروهای برقی و خودروهای 
مدل بالا برای سرویس دهی استفاده کرد و 
تلاش شد تا دپوی خودرویی در ایستگاه های 
یادشده به صورت مستمر حفظ شود، همچنین 
بازرسان سازمان در دو شیفت صبح و عصر 
به صورت مداوم بر اجرای دقیق فرایند 

سرویس دهی نظارت داشتند.

مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری اصفهان؛معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهردار اصفهان خبر داد:

اجرای 45 درصد پروژه های 
شهری در اولویت اول 

حضور خودروهای برقی 
در سفرهای  نوروزی

نمایشگاه

در یک دهه اخیر انجمن جهانی صنعت نمایشگاه UFI بین 5 تا 8 ژوئن 
در هر سال یک روز را به عنوان روز جهانی نمایشگاه ها انتخاب می کند 
و طبق اعلام این انجمن نمایشگاه ها با نوآوری، رشد استعدادهای جدید، 
توسعه اقتصادی و اجتماعی، تقویت ارتباطات و ایجاد برند می توانند موجب 
شکوفاشدن ظرفیت ها برای افراد، صنایع، جوامع و شرکت ها رقم بزنند.  

شرکت نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان نیز به عنوان یکی از 
اعضای انجمن جهانی صنعت نمایشگاه با برنامه ریزی های مدنظر 
ضمن گرامیداشت روز جهانی صنعت نمایشگاه، از فرصت های موجود 
در صنعت نمایشگاهی برای بروز ظرفیت های نهفته در صنایع مختلف و 
معرفی توانمندی های استان و کشور در سطح بین الملل در سال ۱۴0۴ به 

خوبی بهره خواهد برد.  
توجه به شرایط اقتصادی، سیاسی و اقلیمی حاکم بر جهان، سطح و عمق 
روابط ایران با سایر کشورها ، نیاز روز بازار مصرف دنیا و همچنین استفاده 
از پتانسیل های بخش خصوصی و دولتی کشورمان و همگرایی آنها 
مهمترین محورهایی است که شرکت نمایشگاه بین المللی استان اصفهان 
در سال جاری در جهت نیل به اهداف سازمانی، ملی و بین المللی و در 

راستای شعار روز جهانی نمایشگاه ها مدنظر قرار داده است.

به گزارش اخبار اصفهان از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل 
استانداری اصفهان، مهدی جمالی نژاد در جلسه شورای معاونین و 
مدیران کل استانداری اصفهان ضمن تقدیر از عملکرد شایسته 
شهرداری های استان در ایام نوروز اظهار کرد: اقدامات صورت گرفته 

توسط شهرداری های استان در ایام نوروز نمادی از تعهد و نوآوری است.
وی با تأکید بر لزوم استمرار این اقدامات عنوان کرد: این خدمات نباید 
محدود به مناسبت های خاص باشد بلکه تلاش  شهرداری ها باید در طول 
سال پایدار و خدمات شهری تنها به مناسبت هایی نظیر نوروز منحصر 

نشود. 
در این جلسه علیرضا قاری قرآن  معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
اصفهان نیز ضمن حمایت از عملکرد شهرداری ها گفت: در بازدید نوروزی 
از شهرستان ها، خدمات شهرداری ها چشمگیر بود و آنها خوش درخشیدند.

همچنین مسعود منتظری مدیرکل دفتر امور شهری و شوراهای استانداری 
اصفهان نیز با اشاره به برخی دستاوردهای شاخص شهرداری های استان 
عنوان کرد: بهسازی ورودی شهرها، زیباسازی و ایجاد جلوه های بصری، 
رنگ آمیزی و خط کشی معابر، نصب المان های نوروزی و برگزاری 
رویدادهای فرهنگی نظیر کارناوال های شادی و نمایشگاه های صنایع 
دستی از جمله اقداماتی است که توسط شهرداری های سطح استان در ایام 
نوروز به انجام رسید. وی افزود: این تلاش ها علاوه بر رضایت شهروندان، 

موجب معرفی فرهنگ و هنر غنی استان اصفهان به گردشگران شد. 
مدیرکل دفتر امور شهری و شوراهای استانداری اصفهان ادامه داد: 
عملکرد شهرداری های استان در ایام نوروز نشان دهنده تعهدی است که 
باید به صورت مداوم در طول سال ادامه یابد تا خدمات شهری با کیفیت، 

رضایت شهروندان و معرفی میراث فرهنگی را تضمین کند.

روز جهانی نمایشگاه برای دهمین سال متوالی روز 
چهارشنبه به تاریخ 14 خرداد 1404 برابر با 4 ژوئن 
2025 با شعار "نمایشگاهها پتانسیل ها را آشکار می کند" 
در سراسر دنیا از سوی فعالان صنعت نمایشگاهی برگزار 

خواهد شد. 

استاندار اصفهان 
گفت: اقدامات 
شهرداری های استان 
اصفهان در ایام نوروز 
نماد تعهد و نوآوری و 
شایسته تقدیر است.

فقط یک روز برای 
 )GED( نمایشگاه ها

 در شهرداری های استان اصفهان؛

نوروز 1404 جلوه گاه تعهد و نوآوری

گروه اقتصاد | شهرداری



Isfahan News
هزار و ۷۵۰ پروانه اشتغال به کار جدید در سال ۱۴۰۳ در استان اصفهان صادر 

شده است.
سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان اصفهان گفت: از این میزان هزار و 

۶۶۳ مورد آن مربوط به اشخاص حقیقی و بقیه برای اشخاص حقوقی بوده است.
حمیدرضا فلاح چم آسمانی افزود: از پروانه اشتغال جدید صادر شده برای اشخاص 
حقیقی هزار و ۴۴۲ مورد پروانه اشتغال به کار مهندسی شخص حقیقی و بقیه پروانه 

اشتغال به کار کاردانی، پروانه اشتغال به کار تجربی )برای معمار تجربی(، مجوز 
فعالیت دفتر مهندسی طراحی ساختمان )تک نفره( و پروانه اشتغال به کار سازندگان 

مسکن و ساختمان بوده است.
وی همچنین گفت: دارندگان مدرک تحصیلی کارشناس و بالاتر در هر یک 
از رشته های اصلی یا رشته های مرتبط می توانند از طریق تقاضای صدور 
پروانه اشتغال به کار مهندسی در یک یا چند زمینه خدمات مهندسی از طریق 

طراحی، محاسبه، نظارت، اجرای بهره برداری، نگهداری، کنترل و بازرسی امور 
آزمایشگاهی، مدیریت ساخت و تولید، نصب، آموزش و تحقیق، درخواست 

تشخیص صلاحیت کنند.
سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان اصفهان افزود: پارسال، در مجموع ۵ 
هزار و ۹۸۳ مورد تمدید و تغییرات پروانه اشتغال به کار انجام شده است که از این 

تعداد، ۵ هزار و ۷۷۶ مورد برای اشخاص حقیقی است.

صدور هزار و ۷۵۰ 
پروانه اشتغال به 
کار جدید در استان 
اصفهان

گوناگون

پایان تعمیر واصلاح خط اصلی انتقال آب به شهر 

یلدا توکلی
آلرژی بهاره، حساسیت بهاره و رینیت آلرژیک فصلی دیگر اسامی 
هستند که برای حساسیت فصل بهار عنوان می شوند. با شروع فصل 
بهار درختان، گل ها و علف های هرز شروع به گرده افشانی در هوا 
می کنند و از همین رو  استنشاق این گرده ها توسط برخی افراد می تواند 
باعث ایجاد علائم حساسیت فصل بهار شود البته به دلیل تنوع اقلیمی 
در ایران، شروع علائم حساسیت فصلی بهار ممکن است در همه جا در 
یک زمان نباشد. به عنوان مثال ساکنان مناطق جنوبی ایران ممکن 
است حتی در ماه های بهمن و اسفند که اصلا هنوز بهار نیامده است، 
دچار آلرژی فصل بهار شوند. حساسیت به فصل بهار می تواند در همه 
گروه های سنی و در هر جنسیتی دیده شود.اما اصلا نگران نباشید چرا 
که این مشکل  دامنگیر بسیاری از افراد شده و تنها شما نیستید که از 
آن رنج می برید ، چرا که  ۱۰ تا ۳۰ درصد از مردم جهان مشکل آلرژی 
دارند و حتی یک روز در اردیبهشت ماه نیز به عنوان روز جهانی آلرژی 

در نظر گرفته شده است .
در واقع فصل بهار و آغاز نو شدن اگر چه با رویش گل های بهاری و 
زنده شدن طبیعت همراه است و دل سپردن به این زیبایی ها حال آدم 
را خوب می کند و از همین رو بیش از هر زمان دلمان میخواهد به دامن 
طبیعت برویم اما ، امان از حساسیت فصل بهار . بهار با تمام زیبایی های 
خیره کننده ای که دارد، برای افراد مبتلا به آلرژی دردسرساز است و 
عطسه و آبریزش بینی جزء کمترین عارضه هایی است که در افراد مبتلا 

به حساسیت بروز می کند. 

واکنش سیستم ایمنی بدن 
دکتر امیر نظری فوق تخصص ریه ، آسم و آلرژی است وی در 
گفتگوی اختصاصی با ما گفت: زمانی که  دچار عطسه زیاد شوید. مخاط 
بینی و گلویتان خارش زیاد داشته باشد. چشم هایتان سرخ شود و خارش 
زیادی داشته باشد. یا حتی آبریزش بینی و ریختن اشک از چشم ها را 
تجربه کنید آن زمان باید بگویم که شما دچار علائم حساسیت فصلی 
هستند. وی ادامه داد: هنگامی که در بهار ، گرده ها به بدن فردی که 
حساسیت دارد راه می یابند، سیستم ایمنی بدن در برابر آنها واکنش نشان 
می دهد؛ به طوری که گرده ها را به اشتباه خطری تهدید کننده برای 
سلامتی انسان در نظر گرفته و در مقابل آنها آنتی بادی هایی را تولید 
می کنند تا به مواد حساسیت زا حمله ور شوند. این عمل منجر به ترشح 
ماده ای شیمیایی به نام هیستامین در خون می شود. هیستامین موجب 
آبریزش بینی، خارش چشم، عطسه و ... دیگر علائم حساسیت فصلی 

بهار می شود که برای مبتلایان به آلرژی کاملا آشنا به نظر می رسند.
این فوق تخصص ریه ، آسم و آلرژی اذعان داشت: در روزهایی که باد 
بیش از همیشه می وزد، احتمال اینکه علائم حساسیت فصل بهار بیشتر 
شود، افزایش می یابد زیرا در این صورت گرده ها می توانند مسافت 
بیشتری را طی نموده و همچنین سریع تر حرکت کنند.وی در خصوص 
مصرف دارویی ضد حساسیت فصلی نیز گفت: در واقع داروهایی که 
جهت بهبود علائم حساسیت فصل بهار یا دیگر انواع آلرژی به کار 
می روند، تنها می توانند شدت علائم را کاهش دهند و به درمان قطعی 
کمک نمی کنند. اما کسانی که از ابتلاء به آلرژی خود مطمئن هستند 
چند نکته را باید رعایت کنند تا در فصل بهار از واکنش آلرژیک زیاد در 
امان باشند. مانند: ماسک زدن هنگام بیرون رفتن از خانه در فصل بهار،  
زیاد قرار نگرفتن در محیط بیرون از خانه در فصل بهار،  بستن در و پنجره 
و استفاده از تهویه هوای مطبوع،  بالا کشیدن شیشه های خودرو هنگام 
رانندگی ،  تمیز کردن منزل برای عاری شدن گرد و غبار در محیط داخل 
خانه،  شست وشوی منظم لباس ها،  استفاده نکردن از عطر و ادکلن، 
مواد شوینده و شیمیایی مانند تاید، سفید کننده، ضدعفونی کننده و  

ماندن در خانه و بیرون رفتن در مواقع ضروری.

در فصل بهار 
از واکنش 
آلرژیک 
زیاد در امان 
باشید

مراقبت

اخبار اصفهان
نماینده ولی فقیه در استان و امام 
جمعه اصفهان گفت: مسائل مربوط 
به تنش های آبی در اسرع وقت با 
هماهنگی و برنامه ریزی  صورت 
فقیه  ولی  نماینده  دفتر  با  گرفته 
و امام جمعه استان یزد، مطرح و 
بررسی می شود. آیت الله سید یوسف 
طباطبایی نژاد در دیدار با استاندار و 
برخی از معاونان استانداری اصفهان 
افزود: در اقدامی سریع و هماهنگ 
از  برای کاهش تنش های ناشی 
بحران آب به زودی گفت و گویی با 
نماینده ولی فقیه و امام  جمعه یزد 
انجام و راهکارهای عملی برای حل 

اختلافات آبی بررسی می شود.
»تقسیم  بر  نشست  این  در  وی 
عادلانه آب در شرایط بحرانی بین 
حوضه  ذی نفع  استان های  همه 
زاینده رود« تاکید و مردم استان های 
اصفهان و یزد را به آرامش و پرهیز از 

تنش دعوت کرد.

وی ادامه داد: استانداران اصفهان 
و یزد نیز باید به صورت جداگانه 
مذاکراتی را برای یافتن راه حل های 
پایدار آغاز کنند و این گفت وگوها 
با هدف کاهش تنش های اخیر و 
رسیدن به توافقی جامع برای مدیریت 

منابع آبی صورت گیرد.
امام  جمعه اصفهان با اشاره به اهمیت 
حیاتی تأمین آب آشامیدنی برای 
اصفهان و استان های هم جوار از 
جمله یزد و چهارمحال  و بختیاری، 
اظهار کرد: کشاورزی، با ارزش  ترین 
بخش اقتصادی یک کشور است و ما 
از حقوق کشاورزان دفاع خواهیم کرد.

آیت الله طباطبایی نژاد تصریح کرد: 
حفظ حقوق همه ذی نفعان به ویژه 
کشاورزان شرق استان، اولویت اصلی 

است.
وی خواستار همکاری همه جانبه 
دستگاه های اجرایی برای اجرای 
های  دستگاه  مصوبات  دقیق 
بالادستی و جلوگیری از هرگونه 

بی عدالتی در توزیع آب شد.
نماینده ولی فقیه در استان اصفهان 
با اشاره به نقش کلیدی کشاورزی در 
امنیت غذایی کشور، از مسئولان عالی 
کشور خواست تا با برنامه ریزی دقیق، 
از آسیب های بیشتر به این بخش 

جلوگیری کنند.
وی همچنین از مردم استان های 
اصفهان، چهارمحال و بختیاری و 
یزد خواست از طریق مجاری قانونی 

خواسته های خود را پیگیری کنند.
گفت:  طباطبایی نژاد  آیت الله 
مسوولان ۲ استان برای یافتن راه حلی 
مسالمت آمیز و عادلانه در بحران آب 
عزم جدی دارند و این گفت وگوها 
می تواند زمینه ساز توافقی تاریخی 
برای مدیریت پایدار منابع آبی در 

منطقه باشد.
مهدی جمالی نژاد استاندار اصفهان 
نیز در این نشست گزارشی از پیشرفت 
فیزیکی پروژه های عمرانی و آبی 
استان ارائه کرد و خواستار تسریع در 

صدور مجوز برخی از پروژه ها شد.
همچنین در این دیدار گزارشی از 
نظام  مسائل استان به ویژه مطالبات و 
خواسته های کشاورزان شرق اصفهان 

توسط استاندار اصفهان ارائه شد.
به گزارش ایرنا، بنا بر اعلام سازمان 
هواشناسی استان اصفهان، با توجه به 
کاهش بارش کمتر از نرمال در منابع 
آبی و ذخایر نامناسب و پیش بینی 
بارش های کمتر از نرمال در فصل 

بهار در اصفهان، شرایط وقوع تنش 
شدید در منابع آبی این استان به ویژه 

در ماه های گرم سال وجود دارد.
از طرفی خشکی زاینده رود موجب 
تغذیه نشدن آب های زیرزمینیِ دشت 
اصفهان شده و با ادامه برداشت از 
آب های زیرزمینی و تغذیه نشدن 
آنها بواسطه جریان نداشتن دائمی 
بحران  با  خطه  این  زاینده رود، 

فرونشست روبه رو است.

تعمیر واصلاح خط اصلی انتقال آب امشب به 
پایان می رسد. عملیات تعمیر و اصلاح خط اصلی 

انتقال آب به شهر های شاهین شهر، گز و گرگاب 
در حال اجرا است.

مدیر آبفای منطقه شاهین شهر گفت: این عملیات 
با همکاری ۴ گروه مدیریت بحران ستادی و آبفای 
شاهین شهر از ساعت ۲۰ شب دوشنبه آغاز شده 
است و پیش بینی می شود تا ساعت ۲۳ شامگاه روز 

بعد به پایان برسد.
شاهرخ شریفی افزود: در این عملیات علاوه بر 

رفع حادثه ۳ نقطه از خط انتقال آب از طرح آبرسانی 
اصفهان بزرگ به شهر های شاهین شهر، گز و 
گرگاب، شیرخانه های واقع در مسیر نیز به طور 

همزمان اصلاح و تجهیز می شوند.
وی طول خط انتقال آب از منابع پیلاف به مخازن 
شاهین شهر را در حدود ۱۵ کیلومتر اعلام کرد و 
گفت: با اصلاح نقاط آسیب دیده و هوشمندسازی 
شیرخانه های واقع در مسیر، آبرسانی به نقاط 

بالادست شاهین شهر بهتر انجام می شود.
مدیر آبفای منطقه شاهین شهر به اطلاع رسانی 
جامع و به موقع روابط عمومی به مردم در خصوص 
قطعی و کاهش فشار آب در شهر های شاهین 
شهر، گز و گرگاب اشاره کرد و گفت: پس از مهار 
حوادث و پایان فرایند تعمیرات خط انتقال، عملیات 
آبگیری شبکه و مخازن شاهین شهر از ساعت ۲۴ 

امشب آغاز شود.

امامان جمعه اصفهان و یزد برای حل تنش های آبی دست به کار شدند؛

هم افزا�یی در میدان کم آبی

 چهارشنبه 20 فروردین 1404 | شمـاره 1849

 خبر

نهالکاری در ۱۲۵ 
هکتار از اراضی 
بیابانی اصفهان

معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و 
آبخیزداری اصفهان از نهالکاری در ۱۲۵ 
هکتار از اراضی بیابانی و کانون های 
بحرانی انتشار ریزگرد این استان در سال 

گذشته )۱۴۰۳( خبر داد.
مهدی عالیپور روز سه شنبه در گفت 
و گو با خبرنگار ایرنا اضافه کرد: این 
نهالکاری بیشتر در منطقه »فَساران« 
در شرق شهرستان اصفهان که از جمله 
ریزگرد  انتشار  بحرانی  کانون های 

به شمار می رود، صورت گرفت.
وی ادامه داد: طرح آبیاری و مراقبت از 
نهالکاری های سنواتی در ۲۳۶ هکتار از 
اراضی بیابانی استان اصفهان نیز در سال 

گذشته اجرا شد.
معاون فنی اداره کل منابع طبیعی 
اصفهان تصریح کرد: طرح آبیاری و 
مراقبت از نهالکاری های سنواتی با هدف 
بهبود رشد و ارتقای پوشش گیاهی در 

مناطق بیابانی انجام می شود.
در  مذکور  طرح  افزود:  عالیپور 
شهرستان های اصفهان و برُخوار که 
کانون های بیابانی، فرسایش بادی و 
انتشار ریزگرد متعددی دارند، انجام شد.

وی خاطرنشان کرد: اقدامات مورد نظر با 
توجه به میزان اعتبار تخصیصی از محل 
طرح های تثبیت شن های روان، مدیریت 
مناطق بیابانی استان و پروژه های مرتبط 

با مقابله با بیابان زایی اجرا شد.
به گزارش ایرنا، ۳.۲ میلیون هکتار 
استان  مساحت  درصد   ۳۰ معادل 
اصفهان در بخش های شمالی و شرقی 
را اراضی بیابانی و شن زار تشکیل داده 
که ۲ میلیون و ۸۳۰ هزار هکتار مناطق 
تحت تأثیر فرسایش بادی و بالغ بر 
یک میلیون و ۵۰۰ هزار هکتار از آن 
کانون های های بحرانی فرسایش بادی 

است.

خواب شبانه منظم ناکافی می تواند واقعا برای 
سلامتی خطرناک باشد، در نتیجه باید حتما 
خواب تان را در اولویت قرار دهید و مراقب خواب 

روزانه تان باشید.
برای داشتن سلامتی باید خواب خوب شبانه 
داشته باشید. در حقیقت خواب شبانه خوب، به 

اندازه پیروی از یک رژیم غذایی متعادل و مغذی 
و ورزش اهمیت دارد. معمولا افراد بالغ به ۷ تا ۹ 

ساعت خواب شبانه نیاز دارند.
در ادامه به پنج دلیل برای بیشتر خوابیدن برای 
کمک به بدن و ذهن پرداخته ایم، با ما همراه 

باشید. 

1. کمک به حفظ یا کاهش وزن
به توصیه مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها 
)CDC( افراد بالغ نیاز به ۷ ساعت خواب شبانه 

یا بیشتر دارند.
طبق نتایج حاصل از یک تجزیه و تحلیل 
در سال ۲۰۲۰، بزرگسالانی که کمتر از ۷ 
ساعت خواب شبانه دارند، ۴۱ درصد بیشتر 
در معرض خطر ابتلا به چاقی قرار دارند. 
جالب است بدانید که خواب طولانی تر از این 
 میزان به افزایش خطر ابتلا به چاقی کمکی

 نمی کند!
از  متعددی  عوامل  که  می شود  گفته 
تأثیر  ورزش  انگیزه  و  هورمون ها  جمله 
 خواب بر افزایش وزن را تحت شعاع قرار 

می   دهند.
مثلا، کمبود خواب سطح گرلین را افزایش و 
سطح لپتین را کاهش می دهد. گرلین هورمونی 
است که باعث احساس گرسنگی می شود و 
لپتین مسئول ایجاد احساس سیری است. در 
نتیجه کمبود خواب باعث افزایش احساس 

گرسنگی و پرخوری می شود.

این نظریه توسط یک منبع مورد اعتماد در 
سال ۲۰۲۰ تأیید شده است که افراد کم خواب 
اشتهای بیشتری دارند و بیشتر مایل به دریافت 

کالری هستند.
بعلاوه، برای جبران کمبود انرژی ناشی از کم 
خوابی ممکن است فرد بیشتر هوس مصرف 
خوراکی هایی با کالری بالاتر، و حاوی قند و 

چربی بیشتر را داشته باشد. 

2. بهبود تمرکز
شناخت، تمرکز، بهره وری و عملکرد همگی 

تحت تأثیر خواب هستند.
طبق نتایج حاصل از یک مطالعه در سال ۲۰۲۰ 
بر روی پزشکان، پزشکانی که اختلال خواب 
متوسط، زیاد و بسیار زیاد داشتند به ترتیب ٪۵۴، 
۹۶٪ و ۹۷٪، بیشتر در معرض خطاهای پزشکی 

قابل توجه بالینی بودند.
بعلاوه، خواب کافی به بهبود عملکرد تحصیلی 
در کودکان، نوجوانان و بزرگسالان جوان نیز 

کمک می کند.
در نهایت، شواهد نشان داده که خواب خوب 

به بهبود مهارت های حل مسئله و عملکرد در 
کودکان و بزرگسالان کمک می کند. 

3. به حداکثر رساندن عملکرد ورزشی
خواب کافی به افزایش مهارت های حرکتی 
عضلانی،  قدرت  واکنش،  زمان  ظریف، 
استقامت عضلانی و مهارت های حل مسئله 

نیز کمک می کند.

4. تقویت قلب
کیفیت و مدت زمان کم خواب باعث افزایش 

خطر ابتلا به بیماری قلبی می شود.

5. تاثیر مثبت بر احساسات و تعاملات 
اجتماعی

وقتی خسته ایم، مدیریت طغیان های عاطفی و 
سایر رفتارها در مقابل دیگران برایمان دشوارتر 
است. بعلاوه، خستگی بر توانایی ما در پاسخ 
به شوخ طبعی و نشان دادن همدلی نیز تأثیر 
می گذارد. وقتی به اندازه کافی نخوابیده ایم، 

ممکن است بداخلاق و حساس شویم.

۵ دلیل برای بیشتر خوابیدن
سلامت

آگهی فقدان سند مالکیت پلاک 2 فرعی از 4029 اصلی بخش 1
محمدرضا نادری فرزند محمد باستناد یکبرگ استشهاد محلی که هویت و امضاء شهود رسما 
گواهی شده مدعی است که تمامت 8985 سهم مشاع از 196595 سهم ششدانگ پلاک 2 فرعی 
از 4029 اصلی در گلپایگان بخش یک که در دفتر الکترونیکی 140220302010009347 
بنام محمدرضا نادری فرزند محمد ثبت و سند صادر و تسلیم گردید و معامله دیگری هم انجام 
نشده  است.نحوه گم شدن یا از بین رفتن سند:  بر اثر اسباب کشی ازبین رفته/ مفقود شده است. 
چون در خواست صدور المثنی سند مالکیت نامبرده را نموده طبق تبصره یک اصلاحی ماده 
120 آئین نامه قانون ثبت مراتب آگهی می شود که هر کس مدعی انجام معامله غیر از آنچه در 
این آگهی ذکرشده( نسبت به آن یا وجود سند مالکیت مزبور نزد خود باشد از تاریخ انتشار این 
آگهی تا ده روز به این اداره مراجعه و اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت و سند 
معامله تسلیم نماید تا مراتب صورت مجلس و اصل سند به ارائه مسترد گردد.اگر ظرف مهلت 
مقرر اعتراضی نرسد یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود المثنی سند مالکیت مرقوم صادر 

و به متقاضی تسلیم خواهد شد. 
تاریخ انتشار آگهی: 1404/01/20                           

شناسه 1903789              
محمد سلمانی- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت    ملک گلپایگان

آگهی فقدان سند مالکیت
شماره نامه: 140385602024013069- 1403/12/20 نظر به اینکه ششدانگ پلاک 
5000/2445 واقع در بخش 5 اصفهان به شماره دفتر 152 صفحه 534 شماره سند مالکیت 
419589 مقدار سه دانگ مشاع از ششدانگ به نام خانم فریده منتظری و طبق دفتر 1100 
صفحه 272 شماره سند مالکیت به شماره 017634 سه دانگ مشاع دیگر به نام سعید 
بهجتی بوده است که تمامت ششدانگ طی سند انتقال قطعی به شماره 13110 مورخ 
97/12/11 دفترخانه 241 اصفهان به خانم فریبا محمدی جزی و آرین و آروین عارفیان 
جزی هر کدام بالسویه مقدار دو دانگ مشاع از ششدانگ انتقال گردیده است که قبل از صدور 
سند مالکیت به نام های خود اسناد فوق الذکر را به علت جابه جایی گم کرده اند، سپس 
مالکین مذکور با ارائه درخواست شماره 1403/1180 مورخ 1403/11/14 بانضمام دو 
برگ استشهادیه محلی که امضاء شهود آن ذیل شماره یکتا 140302157153000399 
1403 به گواهی دفترخانه اسناد رسمی 241  /11 و رمز تصدیق 462490 مورخ 11/
اصفهان رسیده است مدعی است که سند مالکیتشان به علت جابه جایی مفقود و درخواست 
صدور المثنی سند مالکیت را نموده اند لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 
120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت  آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله 
نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف 

مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این اداره 
تسلیم و رسید اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند 
مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض اصل 
 سند مالکیت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات 

خواهد شد.
شناسه: 1903861

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان
آگهی فقدان سند مالکیت

شماره نامه: 140385602024012579- 1403/12/09 نظر به اینکه سند مالکیت شش 
دانگ پلاک ثبتی شماره 492 فرعی از 2870 اصلی واقع در بخش پنج اصفهان به نام لیلا 
نوری تحت شماره چاپی مسلسل 596962 سری ج سال 02 با شماره دفتر الکترونیک 
140320302024010536ثبت و صادر و تسلیم گردیده است، سپس نامبرده با ارائه 
درخواست کتبی به شماره وارده: 3772 مورخ 1403/12/05 به انضمام دو برگ استشهادیه 
محلی که امضاء شهود آن ذیل شماره: 73443 و رمز تصدیق 156249 مورخ 1403/12/05 
به گواهی دفترخانه 95 اصفهان رسیده است مدعی است که سند مالکیت آن به علت جابجایی 
مفقود گردیده است و درخواست صدور المثنای سند مالکیت ملک فوق را نموده است لذا مراتب 
به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت  آگهی می شود 
چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد 
از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت 
یا سند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت 
به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت 
اعتراض اصل سند مالکیت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکیت المثنی طبق 

مقررات خواهد شد.
شناسه: 1903095

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان
"آگهی ختم ورشکستگی"

با توجه به اینکه طبق دادنامه شماره 9709970350802355 مورخ 1397/11/29 صادره از 
شعبه 8 دادگاه عمومی حقوقی اصفهان، آقای فرزاد سعیدی نیا فرزند اصغر ورشکسته اعلام و 
تصفیه امور ورشکسته به این اداره محول گردیده و پس از انجام اقدامات قانونی وجوه بستانکاران 
بصورت غرمایی پرداخت شده است، بدینوسیله ختم ورشکستگی ورشکسته مذکور در تاریخ 

1404/01/20 اعلام می گردد.
شادی پورحسین- مستشار قضائی اداره تصفیه و امور ورشکستگی استان اصفهان

آگهی فقدان سند مالکیت
شماره نامه: 140385602023010308- 1403/12/28 سند مالکیت 2 دانگ مشاع 
از ششدانگ پلاک ثبتی 5200/0 واقع در بخش 3 با شماره ثبت 4599 دفتر 47 صفحه 
435 بنام اصغر نادعلی جلوخانی فرزند حسن علی به شماره شناسنامه 11694 سابقه 
ثبت و سند دارد که مالک فوق الذکر فوت کرده ورثه وی حین الفوت عبارتند از اشرف، 
توران، طیبه، محمدرضا، محسن، عباس، حسین شهرت همگی نادعلی جلوخانی اکنون 
احدی از ورثه به نام محمدرضا نادعلی جلوخانی با ارائه درخواست کتبی به شماره وارده 
140321702023032500مورخ 1403/12/20 به انضمام دو برگ استشهادیه محلی 
که امضاء شهود آن ذیل شماره یکتا 140302155714000363 با رمز تصدیق 790048 
مورخ 1403/12/20 دفترخانه 224 اصفهان درخواست المثنی نموده و اعلام کرده سند 
مذکور بر اثر سهل انگاری مفقود گردیده لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 
120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله 
نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف 
مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این اداره 
تسلیم و رسید اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند 
مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض اصل 
 سند مالکیت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات

 خواهد شد.
شناسه: 1904475

مدیر واحد ثبتی اداره ثبت اسناد و املاک مرکزی اصفهان
آگهی فقدان سند مالکیت

شماره نامه: 140385602023010311- 1403/12/28 سند مالکیت 4 دانگ مشاع 
از ششدانگ پلاک ثبتی 5200/0 واقع در بخش 3 با شماره چاپی 639554/2 دفتر 47 
صفحه 432 بنام اصغر نادعلی جلوخانی فرزند حسن علی به شماره شناسنامه 11694 
سابقه ثبت و سند دارد که مالک فوق الذکر فوت کرده ورثه وی حین الفوت عبارتند از اشرف، 
توران، طیبه، محمدرضا، محسن، عباس، حسین شهرت همگی نادعلی جلوخانی اکنون 
احدی از ورثه به نام محمدرضا نادعلی جلوخانی با ارائه درخواست کتبی به شماره وارده 
140321702023032500مورخ 1403/12/20 به انضمام دو برگ استشهادیه محلی 
که امضاء شهود آن ذیل شماره یکتا 140302155714000362 با رمز تصدیق 830414 
مورخ 1403/12/20 دفترخانه 224 اصفهان درخواست المثنی نموده و اعلام کرده سند 
مذکور بر اثر سهل انگاری مفقود گردیده لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 
120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله 

نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ انتشار این آگهی 
ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این 
اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند 
مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض اصل 
 سند مالکیت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات 

خواهد شد.
شناسه: 1904480

مدیر واحد ثبتی اداره ثبت اسناد و املاک مرکزی اصفهان

آگهی تحدید حدود اختصاصی
شماره نامه: 140485602025000135- 1404/01/16 نظر به اینکه به موجب رای 
شماره 140260302025004527 مورخ 1402/3/23 هیات قانون تعیین تکلیف اراضی 
فاقد سند ثبت غرب اصفهان ششدانگ یکباب کارگاه موزاییک سازی پلاک  36/2689  
مجزی شده از 36/706 واقع در بخش 14 ثبت اصفهان به مساحت 154/46 مترمربع به نام 
قربانعلی مومنی ولدانی فرزند حسین مفروز شده است طبق گواهی بایگانی تاکنون تحدید 
حدود نگردیده است پرونده ثبتی فاقد سابقه تحدید حدود میباشد لذا به استناد ماده 13 
قانون تعیین تکلیف اراضی فاقد سند و طبق تقاضای مالک تحدید حدود ملک مرقوم در 
روز سه شنبه مورخ 1404/2/16 ساعت 9 صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد و به 
موجب این آگهی به کلیه مالکین و مجاورین اعلام میگردد تا در روز و ساعت مقرر در محل 
حضور یابند و اعتراضات مالکین و مجاورین مطابق ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم 
صورتمجلس تحدید حدود و فقط تا 30 روز پذیرفته خواهد شد و معترض طبق ماده 86 
آئین نامه قانون ثبت باید از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره، ظرف یکماه دادخواست خود 
را به مرجع ذیصلاح قضائی تسلیم و گواهی تقدیم دادخواست را اخذ و به این واحد ثبتی 
ارائه نماید، در غیر اینصورت متقاضی ثبت یا نماینده قانونی وی می تواند به دادگاه مربوطه 
مراجعه و گواهی عدم تقدیم دادخواست را دریافت و به اداره ثبت تسلیم نماید و اداره ثبت 

بدون توجه به اعتراض عملیات ثبتی را با رعایت مقررات ادامه میدهد. 
تاریخ انتشار: 1404/01/20                             

  شناسه: 1905186
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک غرب اصفهان 
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نوشین رواقی

کارآفرین

سال ۱۴۰۳ به دلیل موج خروج بنیان گذاران از 
استارتاپ های ایرانی و واگذاری های گسترده، به یکی 
از مهم ترین سال ها در اکوسیستم استارتاپی ایران 
تبدیل شد. خروج بنیان گذاران به عنوان یکی از مراحل 
کلیدی چرخه حیات کسب وکارهای نوپا، معمولًا به 
دلایل بازدهی مالی یا کاهش ریسک سرمایه گذاری 
رخ می دهد. بااین حال، در ایران، این روند به دلایل 
مختلفی از جمله فشارهای دولتی و نهادهای خصولتی 
صورت گرفته است که تأثیری عمیق بر اقتصاد 

دیجیتال کشور گذاشته است.
یکی از دلایل اصلی خروج بنیان گذاران و واگذاری ها، 
تصاحب  به  حاکمیتی  نهادهای  و  دولت  تمایل 
استارتاپ ها و پلتفرم های دیجیتال است. از روزهای 
نخست شکل گیری اکوسیستم استارتاپی، گروه های 
تندرو با انتشار شب نامه ها و مستندهایی در رسانه ها، 
مخالفت خود را با این نوع اقتصاد ابراز کردند. این 
فشارها در سال های اخیر نیز ادامه یافت و منجر به 
شکل گیری شائبه هایی درباره اجبار و فشار در فرآیند 

واگذاری ها شد. به عنوان مثال، حسین شریعتمداری، 
مدیر مسئول روزنامه کیهان، در یادداشتی از اهمیت 
سلب صلاحیت پلتفرم های بزرگ و واگذاری مدیریت 

آن ها به نهادهای حکومتی سخن گفت.

مهم ترین خروج ها و واگذاری ها  
نمونه های مختلفی از خروج موفق و غیرمنتظره 
در سال ۱۴۰۳ وجود داشت. یکی از بزرگ ترین 
معاملات مربوط به تپسی بود که میلاد منشی پور 
سهام خود را به گروه گلرنگ واگذار کرد. اگرچه 
این خروج در مقایسه با دیگر نمونه ها کمتر مورد 
ابهام قرار گرفت، ولی در نهایت منشی پور به دلیل 
اختلاف دیدگاه ها از سمت مدیریت تپسی نیز کنار 
رفت. دیگر خروج مهم مربوط به علیرضا صادقیان، 
بنیان گذار نت برگ و چیلیوری، بود که اعلام کرد به 
دلیل محدودیت ها و مشکلات اکوسیستم، از فعالیت 

در این صنعت خداحافظی می کند.
از سوی دیگر، فروش سهام شرکت های مطرحی 

نیز  هزاردستان  هلدینگ  و  دیجی کالا  همچون 
بازتاب گسترده ای داشت. هلدینگ سرآوا، که از 
سرمایه گذاران اولیه دیجی کالا و هزاردستان بود، 
سهام خود را به همراه اول و گروه تپسل واگذار کرد. 
این اتفاق نه تنها منجر به خروج سرمایه گذاران 
اصلی از این استارتاپ ها شد، بلکه نگرانی هایی 
نوآوری  کاهش  و  داده ها  کنترل  مورد  در   را 

به وجود آورد.

چالش های پیش رو برای اکوسیستم 
استارتاپی  

یکی از مهم ترین چالش های مطرح شده در این 
زمینه، محدودیت های اعمال شده بر استارتاپ ها و 
تمایل نهادهای حاکمیتی به کنترل داده ها و تملک 
استارتاپ هاست. موانع ورود به بورس و فشارهای 
اقتصادی هدفمند از دیگر عواملی هستند که به خروج 
بنیان گذاران دامن زده اند. این روند نه تنها مسیر رشد 
کسب وکارهای نوپا را مسدود کرده، بلکه از شتاب 

نوآوری کاسته و سرمایه ها را به سمت مسیرهای 
دیگری هدایت کرده است.

باوجوداین، خروج بنیان گذاران همیشه به معنای پایان 
کار نیست. این پدیده می تواند در صورت مدیریت 
درست، به بازگشت سرمایه ها و رشد استارتاپ های 
جدید منجر شود. اما در ایران، به دلیل عدم وجود 
سیاست های حمایتی و مکانیزم های بازگشت سرمایه، 
این چرخه طبیعی مختل شده و به جاده ای یک طرفه 
تبدیل شده است که سرمایه های حیاتی برای اقتصاد 

دیجیتال تمایلی به بازگشت ندارند.
در نهایت، سال ۱۴۰۳ به عنوان سال »اکوسیستم 
بدون بنیان گذاران« شناخته شد؛ سالی که خروج ها 
و واگذاری ها نقش تعیین کننده ای در آینده اکوسیستم 
استارتاپی ایران ایفا کرد و نگرانی هایی را در خصوص 
کاهش شتاب نوآوری و رشد اقتصادی به وجود 
ند استارتاپ های  آورد. استمرار این روند می توا
 ایرانی را به پوسته ای بی روح از نوآوری های گذشته 

تبدیل کند.

خلاصه مهم ترین 
خروج های 
اکوسیستم 
استارتاپی ایران در 
سال 1403

عکس خبر

در سال ۱۴۰۳؛

بیش از 3۹4 همت تسهیلات 
به شرکت های دانش بنیان 
پرداخت شد

گذشته  سال  کشور  بانکی  نظام 
به  ریال  میلیارد  هزار   ۳۹۴۶.۹
تسهیلات  بنیان  دانش  شرکت های 
پرداخت کرد که نسبت به سال ۱۴۰۲ 
افزایش  درصد   ۴۶.۲ معادل  بر   برا

داشته است.

به گزارش ایرنا از بانک مرکزی، نظام 
بانکی در دوازده ماهه ۱۴۰۳ به ۲ هزار 
۹۲۲ شرکت دانش بنیان در قالب  و 
۲۴ هزار و ۲۰۰ فقره تسهیلات معادل 
پرداخت  ریال  میلیارد   ۳۹۴۶.۹ هزار 

کرده است.

همچنین فقط در اسفند ماه ۱۴۰۳ به هزار 
و ۵۲ شرکت دانش بنیان )در قالب ۲ هزار 
و ۷۲۷ فقره تسهیلات( معادل ۵۴۵.۹ 
هزار میلیارد ریال پرداخت شد که نسبت 
به اسفند ماه ۱۴۰۲ معادل ۴۵.۳ درصد 

افزایش داشته است.

ایجاد زیرساخت محاسباتی قوی برای توسعه هوش مصنوعی در کشور
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور 
از ایجاد زیرساخت محاسباتی قوی برای توسعه هوش 
مصنوعی در کشور خبر داد و گفت: معاونت علمی در سال 
۱۴۰۳ بخش قابل توجهی از منابع خود را به خرید واحدهای 

پردازش گرافیکی )GPU( اختصاص داده است.
به گزارش روز دوشنبه گروه علمی ایرنا از معاونت علمی، 
فناوری و دانش بنیان ریاست جمهوری، حسین افشین در 
نشست با اعضای کمیسیون آموزش مجلس شورای اسلامی 
در خصوص تعیین اولویت های کمیته دانش بنیان مجلس با 
هدف تحقق شعار سال ۱۴۰۴ که از سوی مقام معظم رهبری 
»سرمایه گذاری در تولید« تعیین شده است، اظهار کرد: 
همان طور که رهبر معظم انقلاب نیز در سخنرانی نوروزی 
خود فرمودند، اگر شرکتی بخواهد در مسیر سرمایه گذاری، 
تولید و اثربخشی گام بردارد، راهی جز دانش بنیان شدن 
ندارد و ما نیز در معاونت علمی، این مهم را سرلوحه کار خود 

قرار داده ایم.
وی با تاکید بر اولویت بخشی به شرکت های دانش بنیان در 
مسیر سرمایه گذاری، افزود: تمام توان و انرژی خود را برای 
خدمت به کشور در این مسیر به کار خواهیم گرفت و از قبل 
نیز اقداماتی را آغاز کرده ایم، تبدیل دفتر تامین مالی معاونت 

علمی به مرکز هم گواهی بر این مدعاست.

افزایش سرمایه گذاری با انتشار اوراق 
توسعه فناوری

معاون علمی در ادامه از برنامه های معاونت علمی برای 
تأمین مالی شرکت های دانش بنیان خبر داد و گفت: 

در اسفندماه ۱۴۰۳، کارگروهی با حضور شرکت های 
دانش بنیان تشکیل شد و سه مدل تامین مالی جدید برای 
شرکت های دانش بنیان ایجاد کردیم. افشین افزود: همچنین 
با همکاری بانک ملت، اوراق توسعه فناوری به ارزش ۲۰ 
همت )هزار میلیارد تومان( منتشر خواهیم کرد که این مبلغ، 

گام کوچکی در جهت توسعه این حوزه است.

هوش  و  فوتونیک  کوانتوم،  بر  تمرکز 
مصنوعی در سال ۱۴۰۴

معاون علمی رئیس جمهور با اشاره به نامگذاری سال ۲۰۲۵ 
در دنیا تحت عنوان سال فوتونیک، از تمرکز معاونت علمی 
بر حوزه های کوانتوم، فوتونیک و هوش مصنوعی در سال 
جدید خبر داد و گفت: در همین راستا، بازدید از مراکز فعال 
در حوزه کوانتوم انجام شده و حمایت جدی از این حوزه در 

دستور کار قرار گرفته است.
افشین با اشاره به جلسه شورای راهبری کوانتوم که با حضور 
رئیس جمهور و دستگاه های ذی ربط برگزار شده  بود، بیان 
کرد: معاونت علمی موظف شده تا پایان خرداد ۱۴۰۴، برنامه 
جامع کوانتوم کشور را ارائه دهد و اکنون مشغول شناسایی 
توانمندی های کشور در حوزه های مختلف کوانتومی از جمله 

حسگرها، محاسبات کوانتومی و ارتباطات هستیم.

تصویب آیین نامه های برنامه هفتم توسعه
معاون علمی و فناوری رئیس جمهور همچنین، با اشاره 
به تلاش های این معاونت در راستای اجرای برنامه هفتم 
توسعه، اظهار کرد: معاونت علمی از معدود دستگاه هایی 

است که تمام آیین نامه های مربوط به قانون برنامه هفتم را 
تدوین و در کمیسیون های تخصصی و صحن علنی مجلس 

به تصویب رسانده است.

نگرانی از کاهش بودجه و تاثیر آن بر 
زیست بوم علم و فناوری

معاون علمی در بخش دیگری از سخنان خود، با اشاره به 
افزایش چشمگیر تعداد شرکت های دانش بنیان از هزار به ۱۰ 
هزار، از عدم تناسب رشد بودجه معاونت با این افزایش انتقاد 
کرد و گفت: متاسفانه بودجه معاونت متناسب با این افزایش 
رشد نکرده و به یک دهم منابع مورد نیاز رسیده است که این 
موضوع، چالش هایی را برای زیست بوم علم و فناوری ایجاد 

خواهد کرد.
افشین افزود: در سال گذشته تنها تعهدات ما در حوزه 
پزشکی، ۵ همت بوده و عملا بودجه ای برای برنامه های 
جدید در سال آینده نداریم که امیدواریم با حمایت مجلس 

شورای اسلامی این مشکل برطرف شود.

ایجاد زیرساخت محاسباتی قوی برای 
هوش مصنوعی

معاون علمی رئیس جمهور در ادامه از خرید قابل توجه 
زیرساخت لازم واحد پردازش گرافیکی )GPU( خبر داد 
و گفت: امروز می توانیم ادعا کنیم زیرساخت محاسباتی 
بسیار خوبی برای کشور داریم چرا که معاونت علمی بخش 
قابل توجهی از منابع خود را به خرید GPU اختصاص داده 

است.

امتیاز: 68/5

خبر

مهلت ثبت نام در بخش 
جوایز ویژه جشنواره ملی 

شیخ بهایی تمدید شد
دبیر جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی از 
تمدید مهلت ثبت نام در بخش جوایز ویژه 
نوزدهمین دوره این رویداد تا پایان فروردین 

امسال خبر داد.
به گزارش ایرنا، نوزدهمین جشنواره ملی 
فن آفرینی شیخ  بهایی ۲۴ و ۲۵ اردیبهشت  
امسال برگزار خواهد شد؛ چهار جایزه ویژه 
شامل »مدیریت شهری«، » پویانمایی«، 
»فناوری اطلاعات و ارتباطات« و »عماد« 
در بخش جانبی این رویداد به طرح های برتر 

اعطا می شود.
سعید آجلی روز دوشنبه در گفت و گو با ایرنا 
اضافه کرد: مهلت ثبت نام در این بخش 
با توجه به برخی درخواست های موجود و 
استقبال علاقه مندان و شرکت کنندگان 

تمدید شد.
وی با بیان اینکه ثبت نام در بخش جایزه ویژه 
»پویانمایی« تاکنون خوب بوده است، تصریح 
کرد: آثار برخی از تیم های نوپا یا دانشگاهی 
برای شرکت در این بخش هنوز آماده نشده 
است به همین دلیل خواستار تمدید مهلت 

ثبت نام بودند.
آجلی گفت: در بخش جایزه ویژه »فناوری 
اطلاعات و ارتباطات« نیز برخی از مجموعه 
های علم و فناوری فعال در این زمینه برای 
شرکت در آن تمایل داشتند و خواهان تمدید 

مهلت ثبت نام شدند.
وی خاطرنشان کرد: در جایزه ویژه »مدیریت 
شهری« با توجه به اینکه فراخوان آن از اوائل 
اسفند پارسال و نسبت به دیگر بخش ها دیرتر 
اعلام شد نیاز به تمدید مهلت ثبت نام داشت.

آجلی، تعداد طرح های رسیده به بخش جایزه 
ویژه » عماد« را نیز قابل توجه دانست و افزود: 
با توجه به تمدید فراخوان سه جایزه دیگر، 
مهلت ثبت نام در این بخش نیز تا پایان 

فروردین جاری ادامه خواهد داشت.
وی با بیان اینکه تاکنون ۷۰ درصد از مراحل 
داوری طرح های رسیده به بخش های 
مسابقه ای نوزدهمین جشنواره ملی شیخ 
بهایی پیش رفته است، گفت: در زمان حاضر 
در مرحله داوری میدانی قرار داریم و داوری 

نهایی در اردیبهشت انجام می شود.

پتانسیل پنهان
درباره ی کتاب پتانسیل پنهان

امروزه، پیشرفت های علم روانشناسی به ما یاد 
می دهد که چگونه استعدادهای پنهان خود را کشف 
 Hidden Potential:( کنیم. کتاب پتانسیل پنهان
 The Science of Achieving Greater
 )Adam Grant( نوسته ی آدام گرانت )Things
روش هایی را به ما یاد می دهد که توانمندی های 

پنهان خود را در زمینه های مختلف کشف کنیم.
آدام گرانت کتاب پتانسیل پنهان را در نه فصل 

نگاشته است. به عقیه ی وی شروع راه با پذیرش 
سختی هاست. اگر ما بتوانیم با شرایط دشوار سازگار 
باشیم، ایده های نو را جذب کنیم و ایده های قبلی 
را پرورش دهیم، اولین قدم را به سمت کشف 

توانمندی های خود برداشته ایم.
یکی دیگر از مسائلی که بسیاری از افراد با آن 
دست وپنجه نرم می کنند، کمال گرایی است. نویسنده 
در کتاب پتانسیل پنهان به ما نشان می دهد که برای 
رشد لازم نیست کمال گرا باشیم؛ بلکه برای پیشرفت 

باید در طیفی میان نقص و کمال قدم برداریم و چنین 
جایگاهی را پذیرا باشیم.

در مسیر رشد ممکن است با تمرین هایی روبه رو 
شویم که روند زندگی ما را یکنواخت می کنند. بنابراین 
لازم است که بازی هایی برای خود طراحی کنیم 
که بتوانیم روند یکنواخت زندگی را متحول کنیم. 
رهایی از بن بست، اعتماد به خود و حفظ ایمان موارد 
دیگری هستند که نویسنده در کتاب پتانسیل پنهان 
به آن می پردازد. وی پیشنهاداتی نیز برای طراحی 

مدارسی دارد که بتوانند توانمندی های کودکان را 
پرورش دهند.

دو فصل آخر کتاب پتانسیل پنهان به شناخت 
روش هایی می پردازد که از طریق آن ها بتوانیم هوش 
جمعی اعضای تیم خود را کشف و به یکدیگر کمک 

کنیم که بهترین نسخه از خود را ارائه دهیم.
کتاب پتانسیل پنهان را تاکنون ناشران مختلفی 
منتشر کرده اند. این نسخه را نشر مون با ترجمه ی 

مهرسا شرع الاسلام منتشر کرده است.

معرفی کتاب

معمار مینیمالیسم 
و طراح افسانه ای 

محصولات اپل
جانی آیو، طراح برجسته و افسانه ای اپل، 
یکی از تأثیرگذارترین شخصیت ها در دنیای 
طراحی صنعتی است. او در ۲۷ فوریه ۱۹۶۷ 
در لندن، انگلستان متولد شد و از همان دوران 
کودکی علاقه زیادی به طراحی و ساخت 
داشت. پدرش که یک نقره کار بود، تأثیر 
زیادی بر علاقه مندی های او گذاشت و جانی 
آیو در کارگاه پدرش به تجربه های اولیه 

طراحی پرداخت.
آیو در دانشگاه پلی تکنیک نیوکاسل، که 
امروزه به دانشگاه نورثامبریا شناخته می شود، 
در رشته طراحی صنعتی تحصیل کرد. پس 
از فارغ التحصیلی، او به عنوان طراح محصول 
در شرکت تنجرین مشغول به کار شد. در 
این شرکت، او طراحی های متنوعی از جمله 
اجاق ماکروفر، توالت، دریل و مسواک انجام 
داد. اما محدودیت های موجود در پذیرش 
ایده های نوآورانه او باعث شد که علاقه اش 

به کار کاهش یابد.
ورود جانی آیو به اپل نقطه عطفی در زندگی 
حرفه ای او بود. اپل، که یکی از مشتریان 
شرکت تنجرین بود، توانست او را به 
استخدام خود درآورد. اولین پروژه مهم آیو 
در اپل طراحی آی مک بود؛ محصولی که 
مسیر طراحی محصولات بعدی از جمله 
آیپاد، آیفون و آیپد را هموار کرد. آی مک به 
عنوان یکی از اولین کامپیوترهای رنگارنگ 
و جذاب، توجه بسیاری را به خود جلب کرد و 
اپل را به عنوان شرکتی پیشرو در طراحی 

صنعتی معرفی کرد.
جانی آیو در سال ۱۹۹۷ به عنوان مدیر ارشد 
بخش طراحی صنعتی اپل منصوب شد و از 
آن زمان به بعد نقش کلیدی در طراحی تمام 
محصولات مهم این شرکت ایفا کرد. او با 
استیو جابز، بنیان گذار اپل، رابطه ای نزدیک 
و همکاری تنگاتنگ داشت. جابز همیشه از 
آیو به عنوان دوست واقعی خود در اپل یاد 
می کرد و اهمیت زیادی برای دیدگاه های 

طراحی او قائل بود.
یکی از ویژگی های برجسته طراحی های 
جانی آیو توجه به جزئیات و مینیمالیسم 
بود. او اعتقاد داشت که طراحی باید ساده، 
زیبا و کاربردی باشد. این فلسفه در طراحی 
محصولاتی مانند آیفون و آیپد به وضوح دیده 
می شود. آیو همچنین در طراحی آی اواس ۷ 
نقش مهمی داشت و توانست رابط کاربری 

اپل را به شکلی مدرن و جذاب تغییر دهد.
در سال ۲۰۱۲، جانی آیو به پاس خدماتش 
به طراحی صنعتی و اقدامات نوآورانه اش، به 
رتبه امپراتوری بریتانیا با درجه »شوالیه« نایل 
گردید. او همچنین مدیر کالج سلطنتی هنر 
است و به آموزش نسل جدیدی از طراحان 

می پردازد.
در سال ۲۰۱۹، اپل اعلام کرد که جانی آیو از 
این شرکت جدا خواهد شد تا شرکت طراحی 
خود به نام LoveFrom را راه اندازی کند. با 
این حال، اپل و آیو اعلام کردند که همچنان 

به همکاری با یکدیگر ادامه خواهند داد.

جانی آیو

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: رضا محزونیه

سردبیر: مرضیه ربیعی

جانشین مدیرمسئول: محمدحسین محزونیه

دبیرتحریریه: امین بندرعباسی

طراح: نوشین رواقی

هیئت تحریریه: 

یم عمادی، سامان  یا وفائی، یلدا توکلی، مر در

یه  یزدی، حور یساجمدی، امین سر سفالگر، پر

محزونیه، سعیدواعظ، آزاده سلیمان نژاد

خبر خوش معاون علمی رئیس جمهور:
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